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Prețul 30 de bani

S. M. T.-uri 
fruntașeîn întrecerea socialistă ce se desfășoară în cinstea zilei de 30 Decembrie, mecanizatorii din S.M.T-- uri au obținut în ultimul timp rezultate foarte bune.Planul campaniei agricole de toamnă al S.M.T.-urilor a fost rea

lizat încă de la 1 decembrie în 11 regiuni ale țării. în 157 de S.M.T.- uri acest plan a fost depășit. De e- xemplu, S.M.T. Tg. Neamț, regiunea Bacău, a realizat planul de producție al campaniei respective în procent de 199,9 la sută, S.M.T- Salcia, regiunea Suceava — 193 la sută i S.M.T. Comișani, regiunea Ploiești — 168 la sută î S.M.T. Satulung jzșgiunea Maramureș — 163 la sută i S.M.T. Vlaici, regiunea Argeș — 161 la sută i S.M.T. Ghiorac, regiunea Crișana — 159 la sută.Planul anual de producție al S.M.T.-urilor a fost Îndeplinit în toate regiunile (regiunea Bacău 133,1 la sută, Argeș 125 la sută, Suceava 124 la sută, Crișana 121 la •ută).In 210 S.M.T.-url, unde munca a fost bine organizată, folosindu-se întreaga capacitate de lucru a tractoarelor și mașinilor agricole, planul anual de producție a fost depășit cu importante procente.
Repară utilajul agricolMecanizatorii din S.M.T. au reparat pînă acum peste 4.000 de tractoare, 4.500 semănători de cereale și alte numeroase utilaje. Volumul lucrărilor de reparații efectuate este cu mult mai mare față de aceeași perioadă a anului trecut.Datorită măsurilor luate de consiliile agricole și de conducerile S.M.T.. repararea utilajelor se desfășoară in acest an în condiții mai bune și intr-un ritm mai rapid. în 10 S.M.T. s-au construit ateliere mecanice noi, iar în numeroase altele au fost extinse spațiile existente și au fost amenajate noi hale de lucru. Totodată, atelierele mecanice ale S.M.T. au fost dotate cu peste 2.000 de noi utilaje necesare lucrărilor de reparații.

Au reJus

în cele 11 luni care au trecut din acest an. îngrijitorii de la ferma de vad a gospodăriei agricole de stat Variaș din Banat au obținut de la flecare vacă o producție medie de 3.719 litri lapte, cu 19 litri mai mult decăt era planificat. De la unele vaci îngrijite de Gheorghe Cristea, Constantin Sărădn și Nicolae Balaș, producția medie a depășit 5.000 de litri lapte. în același timp, prețul de cost pe hectolitru de lapte a fost redus cu 9 lei.Creșterea producției de lapte șl reducerea prețului de cost «!nt rezultatul aplicării diferențiate a regulilor de îngrijire a vacilor, al furajării lor raționale, în funcție de producția de lapte și de greutatea corporală.
Dezvelirea unui monument 

al dr. Petru Qroza la Deva
JDEVA. 7 (Agerpres). — Vineri dimineața la Deva a fost dezvelit — în cadrul unei solemnități — monumentul eminentului om de stat și patriot Înflăcărat, dr. Petru Groza.Au participat tovarășii Gheorghe Apostol, membru al Biroului Politic al C.C. al P.M.R., prim-vicepreședinte al Consiliului de Miniștri, Petru Furdui, membru al C.C. al P.M.R., prim-secretar al Comitetului regional Hunedoara al P.M.R., Dumitru Dejeu, președintele Comitetului executiv al Sfatului popular regional, reprezentanți ai organelor locale de partid și de stat, generali și ofițeri superiori, colaboratori apropiați ai lui Petru Groza, țărani care au făcut parte din Frontul Plugarilor, delegați ai oamenilor muncii din marile întreprinderi și instituții din regiune, locuitori ai comunei Băcia, unde s-a născut și a copilărit Petru Groza, membrii familiei sale.Monumentul, ridicat în Piața Unirii, era străjuit de ofițeri ai forțelor noastre armate și de pionieri.Garda militară de onoare aliniată Jn piață a prezentat onorul.Tovarășul Gheorghe Apostol a dezvelit monumentul.După intonarea Imnului de stat al R. P. Romine a luat cuvîntul tov. Dumitru Dejeu, președintele Comitetului executiv al Sfatului popular regional Hunedoara, care a arătat că monumentul doctorului Petru Groza, ridicat în orașul Deva, pe baza hotă- rîrii conducerii partidului și statului nostru, constituie o expresie a înal

încheierea lucrărilor ședinței 
Consiliului Superior al Agriculturii

Simbătă dimineața a continuat ședința plenară a Consiliului Superior 
al Agriculturii.

La ședință au participat tovarășii 
Chivu Stoica, membru al Biroului 
Politic si secretar al C.C. al P.M.R., 
Alexandru Moghioroș, membru al 
Biroului Politic al C.C. al P.M.R., 
vicepreședinte al Consiliului de Mi
niștri, Gh. Gaston Marin, vicepreșe
dinte al Consiliului de Miniștri, pre
ședintele Comitetului de Stat al Pla- 
niticărli, conducători al unor minis
tere și instituții centrale.

Lucrările primei părți a ședinței 
au fost prezidate de tovarășul Mi
hai Dalea, secretar al C.C. al P.M.R., 
președintele Consiliului Superior ai 
Agriculturii.

In cuvîntul său, tov. lng. Vastle 
Vedeanu, președintele Consiliului 
agricol regional București s-a refe
rit la Învățămintele ce se desprind 
din recolta anului acesta, la masu
rile luate pentru realizarea în anul 
viitor a unei producții sporite, la 
stilul de muncă al Consiliului agri
col regional.

Tov. prof. David Davidescu, șeful 
Secției de lnvătămlnt șl de propa
gandă a Consiliului Superior al 
Agriculturii, a Înfățișat în cuvîntul 
său o serie de rezultate obținute în 
organizarea lnvătămintuiui agricol 
de toate gradele și în asigurarea 
bazei materiale necesare, făcind tot
odată propuneri cu privire la buna 
desfășurare a activității cursurilor 
agrozootehnice de masă.

Tov. Ion Girceag, președintele 
gospodăriei colective din Hărman, 
regiunea Brașov, s-a ocupat In mod 
deosebit de măsurile organizatorice 
luate In gospodărie pentru buna des
fășurare a muncii, pentru cointere
sarea materială a tuturor colectiviș
tilor. Prezentînd realizările obținute 
de gospodărie în creșterea animale
lor, el a subliniat necesitatea intro
ducerii micii mecanizări în sectorul 
zootehnic.

In cuvîntul său, tov. ing. Constan
tin Iftode, președintele Consiliului 
agricol regional Suceava, s-a referit 
Ia problemele legate de creșterea 
animalelor, lnsistlnd asupra califică
rii cadrelor din acest sector, Îmbu
nătățirii pășunilor naturale, muncii 
consiliilor agricole cu specialiștii din 
gospodăriile colective.

Tov. Nlc. lonescu, vicepreședinte 
al Consiliului Superior al Agricul
turii, a prezentat planul de măsuri 
al Secției de cereale șl plante teh
nice pe anul 1963.

Tov. lng. Tiberiu Mureșan, direc
torul Institutului de cercetări pentru 
cereale șl plante tehnice — Fundu- 
lea, s-a referit în cuvîntul sdu Ia 
rolul stațiunilor experimentale In 
aprofundarea șl rezolvarea unor 
probleme Importante din cadrul a- 
griculturll fiecărei regiuni șl la necesitatea coordonării activității punc
telor experimentale din G.A.C. cu 
planul tematic al stațiunilor.

Tov. lng. Gh. Ibănescu, președin
tele Consiliului agricol regional 
Bacău, după ce a Iniătișat succesele 
obținute în anul 1962 în sporirea numărului de animale în unită file agri
cole din regiune, a arătat cum s-a 
preocupat Consiliul agricol regional 
de organizarea unor schimburi de 
experiență menite a generaliza me
todele înaintate.

Tov. Petre Moldovan, vicepreșe

tei prețuiri acordate unul eminent oa politic, unei mari personalități.Miron Belea, vechi activist al Frontului Plugarilor, și prof univ. Mîhall Ghelmegeanu au evocat figura doctorului Petru Groza.A luat apoi cuvîntul tovarășul Gheorghe Apostol.In sunetul marșului funebru, la monument au fost depuse apoi coroane de flori din partea Comitetului Central al Partidului Muncitoresc Romin, Consiliului de Stat și Consiliului de Miniștri, Comitetului regional Hunedoara al P.M.R. și a Sfatului popular regional, a colectiviștilor din Băcia. Un grup de pionieri au depus buchete de flori.
★Monumentul doctorului Petru Groza este opera sculptorului C. Ba- raschl, artist al

Aspect din sala de ședințe.

dinte al Consiliului Superior al A- 
griculturil, a prezentat planul de 
măsuri al Secției de mecanizare a 
agriculturii pe anul 1963.

Tov. Mircea Bulgaru, director ge
neral adiunct al Direcției Centrale 
de Statistică, s-a referit în cuvîntul 
sdu la unele probleme in legătură 
cu Îmbunătățirea sistemului de evi
dentă statistică în agricultură.

Tov. Trită Fănită, director general 
adjunct al Trustului Central al 
G.A.S. a expus planul de măsuri al 
Secției gospodăriilor agricole de stat 
pe anul 1963.

In cuvîntul său, tov. Angelo Mi
cul eseu, vicepreședinte al Comitetu
lui de Stat al Planificării, a făcut o 
scurtă analiză a modului cum s-au 
realizat sarcinile planului de stat pe
1962 în agricultură și a prezentat 
unele măsuri ce se impun pentru 
asigurarea îndeplinirii prevederilor 
planului în 1963 insistînd asupra ne
cesității de a se acorda o a ten fie 
mai mare culturilor tehnice și ali
mentare.

în continuare, ședința a fost pre
zidată de tov. Nicolae Giosan, vice
președinte al Consiliului Superior al 
Agriculturii.

Tovarășii Virgil Gligor, Nicolae 
Ștefan, vicepreședinți ai Consiliului 
Superior al Agriculturii, Gh. Tima- 
rlu, șeful Secției fondului funciar și 
a organizării teritoriului, Petre Mar
tin, adjunct al șefului Secției de în- 
văt&mînt șl de propagandă, au pre
zentat planurile de măsuri pe anul
1963 ale secțiilor: de creștere a ani
malelor, de hortl-vi ticul tură, a fondului funciar si a organizării teri
torialul, de lnvătămlnt șl de pro
pagandă.

Tov. Bucur Șchiopa, vicepreședinte 
al Consiliului Superior al Agricul
turii, ■ făcut o analiză a rezultatelor 
economice obținute în gospodăriile 
agricole de stat ,'n aceet an, zcoțlnd

poporului 8_ P Inznîr.ă Asese-* 
pe un soclu de granit în-slt de 
23 seetr.. atatura. rrruari îa bronz
are înălri=ea de 43 Mtn. Pe soclu 
se află mscr.pții _Dr. Peri u Groza — 
1884—1958*. 

în evidentă deosebirile In producțiile 
realizate de gospodării cu condiții 
pedoclimatice similare. Vorbitorul a 
Înfățișat, de asemenea, principalele 
sarcini ce revin gospodăriilor agri
cole de stat în anul 1963.

Participanta la ședință au adoptat 
apoi planurile de măsuri și de mun
că prezentate de secții, precum și 
planul tematic de cercetări științi
fice pe anul 1963.

In încheierea lucrărilor, a luat cu
vîntul tovarășul Mihai Dalea, care 
a făcut o amplă expunere despre re
zultatele ședinței, realizările princi
pale ale anului agricol 1962, și cu 
privire la problemele activității 
Consiliului Superior al Agriculturii 
în vțderea înfăptuirii obiectivelor 
puse agriculturii de conducerea de 
partid și de stat.

Membrii Consiliului Superior al 
Agriculturii și invitații, au ovațio
nat îndelung pentru Partidul Mun
citoresc Romîn și Comitetul său 
Central, în frunte cu tovarășul 
Gheorghe Gheorghiu-DeJ, pentru 
guvernul Republicii Populare Romi
ne, pentru înflorirea patriei noastre 
socialiste. (Agerpres).

Sesiune științifică 
la I. C. M. A.Ieri, la Institutul de cercetări pentru mecanizarea agriculturii a avut loc o sesiune de referate științifice cu prilejul aniversării a 10 ani de activitate.Cercetători din cadrul Institutului au prezentat o serie de referate privind îmbunătățirea unor mașini >- gricole și folosirea lor rațională, noi metode de recoltare a finului.Ca aceet prilej a fost organizată și • expoziție cu cele mal noi ma- sini agricole realizate șl introduse în producție în ultimul timp, la care și-au adus contribuția cercetătorii institutului. La sesiune au participat ■ cercetători al institutului, cadre de conducere din SALT, și G.A.S., profesori din învâtAmîntul superior a- fricoL ingineri din uzinele constructoare de mașini agricole » u

Terenuri 
redate agriculturii

Ia raionul Vlnju-Mare. regiunea 
Oltenia, ee desfășoară o susținută ac. 
true în vederea redării de noi te 
reasari agncnlteriL în acest an ao 
tem defrișate 30S hectare de păduri 
rUețe. 1» hectare ca vh izolate și 
s-an desțelenit l?t hectare ce pășum 
sUh productive. An Bil tost recupe
rate 44 hectare prin înlăturarea 
dramurilor de pctsos tar prin diferite 
tacrări de tmbanătățtrl funciare. 2S 
hart ire.

Ia întregul jalon, s-eu redat dreu- 
ttntat agrieo* ta gospodăriile colec
tive și fospodărtfle de stat 72* hec-

PETRE CĂRBUNARU 
ccrespocdent

1.2SC.0«? lei venit 
din orezârie

Gospodăria colectivi „Alex. L 
Caza* din Urzice ni, regiunea Bucu
rești. a realizat un venit bănesc de 
l-SSt.Me lei din valorificarea orezu 
lui recoltat anul acesta de pe su
prafața de 70 de hectare.Printre orezarii fruntași se numără colectiviștii Grigore Pojar, Ene Iordan. Gherzu Dumitru, Moise Dumitru, Mihail T. Manea și tehnicianul Mihail Pătrașcu.GHEORGHE GHEORGHIU corespondent

Inițiativa a fost luată pe la începu
tul primăverii. Trecuseră puține zile 
de la completa colectivizare a raionu
lui Piatra Neamț. Consiliul de condu
cere al gospodăriei din Șerbești, una 
dintre cele mai vechi colective din 
raion, împreună cu brigadierii, se a- 
dunaseră să se sfătuiască asupra lu
crărilor din campania de primăvară. 
In timpul discuțiilor cineva a adus 
vorba despre gospodăriile colective 
nou înființate din satele vecine. Pa- 
re-se că tovarășul Dumitrașcu, ul
cele.

— Știți ce — le-a spus el celor pre- 
zenți — nouă, după zece ani de acti
vitate, ne e ușor să organizăm tre
burile. Găsesc că ar fi bine să ne 
gîndim însă și la gospodăriile astea 
tinere de prin jur. Bunăoară, la cele 
din Căciulești, Verșești, Boțești, 
Soci, Doina... Trebuie să le ajutăm 
să pornească la treabă temeinic or
ganizate încă de la început. Experi
ență avem destulă, să le-o împăr
tășim.

Propunerea a fost îmbrățișată cu 
căldură de cei prezenți. Toți ca unul 
au hotărit să-l sprijine pe colecti
viștii din satele vecine, care abia fă
ceau primii pași pe calea muncii co
lective, să-și organizeze munca, să 
chibzuiască bine asupra celor ce au 
de făcut. Hotărîrea colectiviștilor din 
Șerbești a fost adusă la cunoștință 
organelor raionale de partid și de 
stat care, nu numai că au încuviințat 
această inițiativă, dar i-au și ajutat 
să-și traducă In fapt cele propuse.

Mai fntii, la sediul gospodăriei din Șerbești a fost organizată o adunare, 
unde au luat parte membrii consiliilor de conducere ale gospodării
lor colective din Verșești, Căciulești, 
Doina, Boțești, Soci, Turturești, toate unități de curînd constituite. Aici, tov. Gheorghe Crăciun, președintele

AGROTEHNICA DECIDE SOARTA PRODUCȚIEI AGRICOLE

5.560 kg porumb boabe la hectarRezultatele frumoase obținute de gospodăria noastră la cultura porumbului ne dau tot temeiul să afirmăm că, chiar in condiții climatice nefavorabile, se pot realiza producții bune, cu condiția ca să se aplice întocmai regulile agrotehnice. In anul acesta, gospodăria noastră a obținut de pe toată suprafața cultivată cite 5-569 kg porumb boabe la hectar, iar de pe o parcelă de 40 ha s-a obținut o producție de 7.816 kg boabe la hectar, în cultură neirigată.Cum am reușit noi să dobindim a- ceastă producție?Arăturile de toamnă efectuate la o adîncime de 28—32 cm, au avut un rol hotărîtor in realizarea producțiilor amintite. Ne-am îngrijit, de asemenea, de fertilizarea solului. Administrarea îngrășămintelor s-a făcut în funcție de plantele premergătoare și de fertilitatea naturală a pământului. Astfel, pe o tarla, în suprafață de 40 hectare, noi am introdus sub brazdă, o dată cu arătura adîncă, citeFolosind hibrizi de mare productivitateGospodăria agricolă colectivă din Mărgăritești, raionul Balș, regiunea Oltenia, a obținut în acest an, cu toate condițiile deosebit de vitrege cauzate de lipsa de precipitații, o producție medie de 3.690 de kg porumb boabe la hectar. Iată pe scurt cum am procedat pentru a realiza această producție.Pe întreaga suprafeță s-a efectuat încă din vara anului 1961, arătură adîncă. în primăvara trecută, îndată ce s-a putut intra cu tractoarele, arătura a fost grăpată și discuită. Apoi mecanizatorii de la S.M.T. Olari au executat însămîn- țatul cu mașina 2-S.P.C.-2 la o a- dîncime de 10—12 cm. Pe o solă am folosit sămînță H.D. 208, iar pe alta H.D. 408, dîndu-se «te 20 de kg. de boabe la ha.Răsărirea plantelor a avut loc la 15—16 zile de la semănat, solul avînd o temperatură de 10—12 grade. între 14—17 mai. cînd plantele au avut 2—3 frunze, s-a aplicat prima prășiiă mecanică și manuală, distrugîpdu-se buruienile și menținîndu-se astfel apa în aoLîntre 30 mai și 2 iunie s-a executat a 2-a prașUă mecanică prin
In livada gospodăriei de stat 

Buftea

Curățatul pomilor tn livada gospodăriei de stat Buftea, regiunea București.

colectivei gazdă, le-a vorbit oaspeți
lor in amănunt despre felul cum 
este organizată munca în gospodăria 
pe care o conduce, cum se întocmesc 
planurile de lucru pe campanie, lu
nare și cele zilnice-operative, cum se 
face controlul îndeplinirii sarcinilor, și alte astfel de probleme. De ase
menea, Gheorghe Pavelescu, conta
bilul gospodăriei, a arătat celor ve- 
niți în vizită cum se ține evidența 
muncii, cum se întocmesc actele de 
evidență primară etc., iar Radu Vi- 
șan, inginerul agronom al gospodă
riei, a scos in evidență metodele a- 
vansate, științifice, aplicate în pro
ducție de colectiva din Șerbești, atît.,lMIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIII!li l.

Sprijină-ți vecinul, 
transmîte-i experiența ta!
fn sectorul vegetal cit și tn cel zo
otehnic. De asemenea, oaspeții au 
vizitat rînd pe rînd acareturile co
lectivei din Șerbești, fermele de ani
male, au stat de vorbă cu magazi
nerul, cu îngrijitorii de vite, s-au in
teresat îndeaproape de multiplele 
probleme pe care le ridică organi
zarea, normarea și retribuirea mun
cii, ținerea evidenței etc.

Din această vizită, noii colecti
viști s-au întors în gospodăriile lor 
cu cunoștințe folositoare, cu sfaturi 
demne de pus în practică.

Schimbul de experiență amintit a 
fost doar începutul. Au urmat apoi, 
lună de lună, noi și noi acțiuni în
treprinse de gospodăria din Șerbești în scopul sprijinirii colectivelor nou 
înființate. Imediat după schimbul a-

25—30 de tone de gunoi de grajd bine fermentat la hectar, iar pe restul suprafeței cite 400 de kg de superfos- fat Ia hectar. Pe cele 40 de hectare de pe care s-au obținut cîte 7816 kg porumb boabe la hectar s-au dat și cîte 200 de kg de azotat de amoniu la fiecare hectar.în primăvară, ogoarele au fost bine întreținute, prin diferite lucrări. Astfel, pînă la semănat, s-a făcut o gră- pare, folosindu-se grapa cu colți reglabili, iar în preajma semănatului s-a mai făcut o lucrare cu grapa cu discuri, de care au fost atașate grape cu dinți reglabili.Semănatul s-a făcut la timpul optim, folosindu-se sămînță de mare productivitate.E adevărat că în majoritatea localităților, anul acesta a fost cam secetos. Și la noi s-a resimțit lipsa precipitațiilor. N-am așteptat însă să cadă ploi. După două zile de la semănat, s-a făcut o grăpare bună. La 5—6 zile după aceasta, am executat o lucrare cu grapa cu colți reglabili.

tre rînduri și una manuală pe rînd, Cu acest prilej, s-a făcut și rărirea plantelor.Noi am asigurat o distanță de 26 cm între plante și 90 de cm între rînduri, realizînd la rărit o densitate de circa 42.000 de plante în medie la hectar. Apoi s-a efectuat și cea de-a 3-a prașilă manuală.Lucrările de întreținere au fost de bună calitate și executate în timpul optim, contribuind la o dezvoltare foarte bună a plantelor.Lipsa precipitațiilor (de la 28 a- prilie pînă la 15 noiembrie n-au căzut — în toată această perioadă — decît circa 2—3 1 apă pe m.p.) putea să ducă la ofilirea plantelor. Pentru a evita acest fenomen, între 25—27 iulie am fost nevoiți sa trecem la răritul plantelor pe rînd, eliminînd toate tulpinile care nu fecundaseră.După această rărire, știuleții s-au dezvoltat foarte bine, ajungînd la recoltare la o greutate medie de 180—225 gr. Astfel, ca urmare a respectării regulilor agrotehnice, gospodăria noastră a obținut de pe suprafața de 36 de ha, unde am în- sămînțat hibridul 408, 4.200 de kg 

mintit, de pildă, comunistul Nico* 
lae Munteanu, brigadier legumicol al 
gospodăriei, a mers cîteva zile în șir 
la Verșești și le-a arătat celor de ae 
colo cum țrebuie confecționate și a* 
menajate răsadnițele, cum se face 
semănatul și îngrijirea răsadului. 
Mai mult chiar, colectiviștii din Șerbești au tăiat la circularul lor, 
cheresteaua necesară gospodăriei 
din Verșești pentru construirea ră
sadnițelor, au ajutat pe vecinii lor 
cu semințe de legume din soiuri 
productive. La rîndul lor, colectiviș
tii din Verșești — brigadieri, con
structori, îngrijitori de animale — au venit deseori la Șerbești pentru a-și însuși metodele bune folosite de cei de aici. Asemenea ajutor au primltși 
colectiviștii din celelalte gospodării 
colective tinere. Chiar și acum, du
pă aproape un an de activitate pro
ductivă, mulți dintre membrii gos
podăriei din Verșești, Soci etc. vin 
la vecinii lor din Șerbești pentru a 
le cere ajutor în diferite probleme.

— Nune e rușine să întrebăm, să 
ne sfătuim — ne spunea bunăoară, 
deunăzi, tov. Pintilie, contabilul gos
podăriei din Verșești — care tocmai 
venise la colectiva vecină să-și lă
murească cîteva lucruri în legătură 
cu întocmirea dării de seamă. Mai 
ales că tovarășii de aici, de la Șer
bești sînt întodeauna foarte binevo
itori cu noi.

— Facem și noi ce putem, l-a răs
puns cu modestie tov. Crăciun, pre
ședintele gospodăriei colective din 
Șerbești. Cînd veți avea și voi o ex
periență mai bogată într-un anumit 
domeniu, nici nouă n-o să ne fie ru
șine să venim să ne-o împărtășiți. 
Sîntem doar vecini și avem cu toții 
același gînd: să producem mai mult, 
să trăim mai bine.

V. POMPILIU

Cînd plantele aveau de-acum 2—3 frunze, terenul a fost lucrat cu sapa rotativă, lucrare care a contribuit Ia o dezvoltare viguroasă a plantelor. Pe toată suprafața s-au executat 3 prașile mecanice $1 tot atîtea manuale.Pe baza experienței acumulate în acest an, noi am ajuns la concluzia că pregătirea terenului, fertilizarea solului, semănatul la timpul optim, asigurarea unei densități normale de plante la ha și executarea cu simț de răspundere a lucrărilor de întreținere a culturilor constituie chezășia asigurării unor recolte bogate de porumb la hectar.De bună seamă că și în viitor, pentru ca să realizăm producții cit mai mari de porumb la hectar, vom aplica întocmai complexul de lucrări a- grotehnice recomandate pentru a- ceastă culturăNICOLAE RADU brigadier la G.A.S. „Vasile Roaită" regiunea Bacău

porumb boabe Ia ha, iar de pe restul suprafeței o producție de peste 3.000 kg. la hectar.De remarcat un fapt : pe solul aluvionar, în condițiile lipsei de precipitații din acest an, cel mai bine s-a comportat hibridul 408 care ne-a dat și cea mal bună producție.în anul viitor, colectiviștii din Mărgăritești sînt hotărîți să cultive numai sămînță de porumb H.D. 408, spre a obține producții cu mult mai bune față de cele realizate pînă acum. Pentru aceasta au fost executate arături adinei de toamnă pe întreaga suprafață destinată culturii porumbului, încorporîndu-se sub brazdă, pe parcelele mai puțin fertile, cîte 20 de tone de gunoi de grajd la hectar. în acest fel, vom asigura porumbului în anul viitor un agrofond superior și o agrotehnică la nivelul corespunzător.MARIN NICOLAE președinte lng. CONST. STANCIOIU de la G.A.C. Mărgăritești.raionul Balș
Din cultura intercalatăCulturile intercalate constituie o practică nu chiar nouă pentru colectiviștii din Săucești, raionul Bacău, încă de pe cînd lucrau pămîntul de unul singur, mulți dintre ei obișnuiau să cultive, prin porumb, fasole și dovleci.în condițiile gospodărie; colective, săuceștenii au folosit această metodă an de an pe suprafețe tot mai mari. Anul acesta, bunăoară, gospodăria a semănat fasole prin porumb pe o suprafață de peste 600 de hectare. Pe 10 hectare a cultivat fasole din soiul Saxa, pentru înmulțire, contractată cu Agrosemul. Pe aceste suprafețe s-au semănat intercalat, la 4 rînduri de fasole cîte două rînduri de porumb. Pe restul terenului s-a cultivat fasole din populațiile locale, însămînțarea acesteia făcîndu- se pe rîndurile de porumb. Rezultatul a fost dintre cele maț bune. De pe întreaga suprafață cultivată cu porumb gospodăria a realizat o producție medie de 3.600 kg. știuleți la hectar, la fasolea din soiul Saxa producția fost de 800 kg. la hectar, iar la cea din populații locale de 140 kg. la hectar. Vînzînd statului pe bază de contract 30 de tone de fasole^ gospodăria a realizat un venit bănesc de circa 90.000 lei. De asemenea, o însemnată cantitate de fasole va fi repartizată membrilor la ziua muncă.



Realizarea planului în agricultură pe anul 1962 Principalele realizări in domeniul cercetărilor științifice
și sarcinile din anul viitor

Raportul prezentat de tov. Eugen Alexe Raportul prezentat de tor. Nicolae Giosan
Au trecut peste 6 luni de la reorganizarea conduceri; agriculturii, de la constituirea Consiliului Superior al Agriculturii și a consiliilor agricole regionale și raionale. Acestea au fost luni de muncă încordată și -plină ele avint, luni in care oamenii muncii, conduși de organizațiile de partid, au depus toate eforturile pentru realizarea sarcinilor trasate de partid privind sporirea producției agricole și întărirea economico- organizatorică a gospodăriilor colective. în întreaga lor activitate Consiliul Superior al Agriculturii, consiliile agricole regionale și raionale s-au călăuzit după indicațiile prețioase cuprinse în Raportul prezentat ds tovarășul Gh. Gheorghiu- Dej la Sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale consacrată încheierii colectivizării agriculturii.Deși în majoritatea regiunilor țării- procesul de producție agricolă s-a desfășurat în condiții climaterice nefavorabile, totuși anul 1962 s-a încheiat cu rezultate bune.In mod firesc, se ridică întrebarea : cum au fost învinse efectele negative ale unor condiții naturale destul de vitrege, căror factori se datoresc rezultatele obținute ?Cel mai de seamă factor a fost încheierea cu succes a colectivizării agriculturii. Prin aceasta au fost descătușate uriașe energii care nu se puteau desfășura în limitele înguste ale micii gospodării. Harnicii noștri colectiviști, muncitorii din unitățile agricole de stat, inginerii și tehnicienii au lucrat cu entuziasm susținut pentru a obține în primul an cu agricultura complet colectivizată o producție bună.Statul le-a pus la dispoziție mijloace de producție mai multe și mai bune. Astfel, în 1962 agricultura noastră mai primește 10 000 tractoare, 8100 semănători mecanice, 5 000 combine de păioase, precum și un număr important de alta mașini agricole noi și perfecționate, încît la sfîrșitul anului vom avea peste 57 000 tractoare. 54 000 semănători mecanice și 28 400 combine de păioase. Au crescut simțitor fată de a- nul trecut și cantitățile de îngrășăminte chimice, insecto-fungicide si materiale de construcții livrate a- griculturii. Prin redistribuirea cadrelor în agricultură- fiecare gospodărie agricolă socialistă are specialiști eu pregătire superioară, capabili să organizeze bine procesul de producție și să îndrume munca harnicilor colectiviști și lucrători din unitățile agricole de statRecolta anului 1962 a fost pregătită prin executarea lucrărilor agricole la un nivel tehnic superior fată de alți ani. Marea majoritate a gospodăriilor socialiste au terminat în- sămînțările mai devreme decît în anii trecuți, efectuînd lucrări de calitate mai bună. Aceeași preocupare au avut conducerile gospodăriilor da stat și ale celor colective, la lucrările de întreținerea culturilor, execu- tînd trei și chiar patru prașile.Recoltatul păioaselor a fost terminat în principalele regiuni cerealiere cu 10 zile în anii trecuți mici.Ca urmare a tății de producție în acest an secetos, în mare parte a țării s-au obținut recolte medii și mai mari decît cele realizate în ultimii ani.Merită să scoatem în evidentă rezultatele pozitive obținute în Do- brogea, regiune în care de la termi- colectivizării an de an se a- i agrotehnică tot mai bună în gospodărie. Gospodăriile eo- din această regiune, unde fost precipitații din prima , a lunii mai și pînă în luna obținut în medie

mai devreme decît și cu pierderi malîmbunătățirll activi-

sibilități de sporire simțitoare a producției de cereale, care constituie principala ramură a agriculturii noastre socialiste. Apoi a arătat cum s-au realizat sarcinile la culturile de floarea-soarelui. sfecla de zahăr, cartofi, legume, fructe și struguri.Cu sprijinul și sub îndrumarea organelor de partid și de stat, unitățile agricole socialiste au depus eforturi și în acest an pentru sporirea efectivelor de animale și creșterea productivității lorGospodăriile de stat au înregistrat succese importante in sporirea e- fectivelor de animale și în mod deosebit în creșterea ponderii animalelor de rasă.Rezultate bune au obținut și gospodăriile colective în acțiunea de sporire a efectivelor de animale proprietate obștească. Aceste realizări se datoresc atît reținerii șl creșterii tineretului animal, din producția proprie, cit și cumpărărilor de animale care în acest an au depășit numărul de 114.000 vaci și juninci. 240.000 vițele, 56.000 scroafe de prăsilă, 480.000 oi.Producțiile medii de lapte, carne, lină și ouă obținute de unitățile agricole fruntașe demonstrează că se pot realiza cantități tot mai mari de produse-marfă, gospodăriile colective realizînd însemnate venituri,Una din condițiile principale pentru sporirea producției animaliere este continua dezvoltare a bazei furajere, asigurarea în fiecare gospodărie a unor cantități sporite de furaje.Vorbitorul s-a referit apoi la activitatea gospodăriilor de stat Realizările însemnate obținute în creșterea producției de cereale și produse animale au făcut posibil ca gospodăriile de stat să-și îndeplinească mai bine sarcina de principal furnizor de produse agricole la fondul central al statului. Față de anul trecut, gospodăriile de stat livrează produse în plus, a căror valoare depășește 750 milioane lei.Pînă la 1 decembrie i c. stațiunile de mașini și tractoare și-au realizat planul de producție în proporție de 111 la sută și există posibilități ca pînă la sfirsitul anului acest procent să crească în jurul a 113 la sută, adică să se realizeze peste plan un volum de circa 3.000.000 ha.a.n. Anul acesta ele s-au preocupat în mai mare măsură de extinderea mecanizării principalelor lucrări, care determină creșterea producției la ha. Față de realizării* anului trecut, mecanizarea lucrărilor de întreținere a culturilor a crescut cu 50 la sută, iar a celor de recoltare a păioaselor cu combina cu peste 55 la sută. Rezultate bune s-au obținut și In ceea ce privește permanentizarea brigăzilor de tractoare, realizîndu-se o mai strînsă legătură între mecanizatori și colectiviști.Din analiza îndeplinirii planului de producție pe anul 1962 rezultă, că fi se re

narea i plică o fiecare lective nu au decadă octombrie, au 1 750 kg de grîu la ha, iar la porumb 3 050 kg la ha.în unna aplicării întregului com
plex de măsuri agrotehnice nu
meroase gospodării de stat și colective din toate regiunile țării au obținut producții mult mai mari decît cele realizate în medie pe regiune. Astfel, G.A.S. Dudești, regiunea București a obținut pe o suprafață de 1.700 hectare cultivată cu grîu o producție medie de 4.100 kg la hectar, iar G.A.S. Moșneni, regiunea Dobrogea de pe 1.200 hectare a obținut în medie cîte 3.500 kg grîu la hectar. De asemenea, un număr de 73 de gospodării colective din regiunea Dobrogea au realizat peste 2.000 kg grîu la hectar pe o suprafață de 47.500 hectare. Recolte mari s-au obținut și la porumb. Astfel, G.A.S. Grabăț din regiunea Banat a realizat pe 1.260 hectare în medie cîte 6.090 kilograme porumb boabe la hectar, iar G.A.C. Lenauheim din aceeași regiune cîte 5.397 kg. porumb boabe la hectar pe o suprafață de 540 hectare. De asemenea, G.A.C. Ne- goiu, regiunea Oltenia a recoltat în medie la hectar 5.150 kg. porumb boabe pe o suprafață de 265 hectare.Citînd numeroase asemenea exemple de gospodării de stat și colective din toate regiunile țării care au realizat producții de grîu și porumb, mult superioare producției medii pe regiune, vorbitorul a subliniat că în agricultura noastră există mari po

sarcinile ce ne stau în față pot înfăptuite cu succes, că în 1953 poate realiza o creștere simțitoa- a producției agricole.Primul an de activitate după terminarea colectivizării a demonstrat pe deplin superioritate* agriculturii socialiste.In lupta pentru sporire» producției agricole s-a tanța și justețea partidul nostru zarea conduceriigurarea gospodăriilor

al Agriculturii.regionale, raiona-

evidențiat impcr- măsurilor luate de pentru reorgani- agriculturii și asi
de stat, agospodăriilor colective și a stațiunilor de mașini și tractoare eu cadrele de specialitate necesare. Deși de la luarea acestor măsuri a trecut o perioadă destul de scurtă. Consiliul Superior consiliile agricolele și orășenești, sub îndrumarea partidului, au depus o activitate pozitivă, au rezolvat mai competent și mai operativ multiplele probleme din agricultură.In continuare vorbitorul a spus s Trăsătura principală a planului de stat pe anul 1963 o constituie dezvoltarea intensivă și multilaterală a producției agricole, sporirea producției de cereale — îndeosebi de grîu și porumb. Realizarea obiectivelor prevăzute în plan este pe deplin posibilă. Se dezvoltă continuu baza tehnico-materială a agriculturii noastre, care va fi înzestrată cu încă peste 10.000 tractoare fizice, circa 10.000 semănători și peste 3.600 combine pentru păioase. De asemenea, în unitățile agricole vor fi repartizați noi ingineri, tehnicieni și mecanizatori. Peste 820.000 de cp- lectiviști și lucrători din G.A.S. și S.M.T. participă, începînd din această iarnă la cursurile învățămîntuluî agrozootehnic de 3 ani, însușindu-și cunoștințe privind diferite ramuri ale producției agricole.In vederea realizării cu succes a sarcinilor prevăzute în planul de stat pe anul 1963 consiliile agricole, inginerii și tehnicienii, cadrele de conducere din unitățile agricole socialiste, lucrătorii din unitățile agricole de stat și țăranii colectiviști vor trebui să analizeze în mod

matic cuprinde cele mai importanta probleme, care răspund nevoilor urgente ridicate de organizarea pro* ducției hortiviticole în unitățile a* gricole socialiste mari.In vederea îmbunătățirii ^prti* meniului de legume, pomi și Viță de vie, se continuă cercetările privire la stabilirea celor mal buna soiuri pentru fiecare bazin legumicol, regiune pomicolă și podgorie. Se dă o mare amploare cercetărilor privind agrotehnica producerii strugurilor de masă.Cercetările cu privire la creștere* animalelor urmăresc perfecționarea raselor de taurine prin consolidarea unor însușiri productiva în direcția aptitudinilor de lapte și carne,în sectorul creșterii porcinelor ea urmărește perfecționarea raselor ®- xistente, aclimatizarea raselor Landrace și Satelschwein și elaborarea metodelor de folosire a lor la -tajd bunătățirea calităților productive ale’ raselor din țară.La ovine se urmărește perfecțio* narea raselor cu lînă fină și semi- fină, la formarea de tipuri noi da ovine, precum și extinderea zonal de creștere a ovinelor cu lînă fină și semifină.Pentru hrănirea cît mai rațională a animalelor, tematica cuprinde cercetări legate de cunoașterea valorii nutritive a diferitelor sortimente de furaje produse în țară.Temele prevăzute pentru medicina veterinară sînt menite să re- =___ ... ___ T_____  __________ ____ zolve principalele probleme d«probleme de o importanță practică diagnostic, profilaxie și combatere deosebită, care n-au fost încă abordate pe un front destul de larg.Rămase în urmă sînt cercetările din domeniul economiei agrare. Organizarea și retribuirea muncii în unitățile agricole socialiste, dezvoltarea intensivă și multilaterală a producției agricole, eficacitatea economică a investițiilor în agricultură, creșterea productivității muncii și reducerea prețului de cost al produselor agricole — sînt problemele economice cele mai actuale ale producției din unitățile socialiste, pe care cercetătorii din domeniul economiei agrare sînt chemați să le rezolve-Cuprinderea la un loc a tuturor forțelor științifice în Institutul Central de Cercetări Agricole permite elaborarea unui plan tematic unic și concentrarea eforturilor cadrelor de cercetare spre rezolvarea problemelor majore ale dezvoltării agriculturii.- Cj • ,țPlanul teăiătjc" al I.C.C.A. pe 1962—1963 cuprinde întreaga activitate de cercetare științifică ce urmează să se desfășoare în institutele de cercetări, stațiunile experiment., tale și institutele agronomice de în; .vățămînt superior;Un principiu călăuzitor' în elaborarea planului tematic l-a constituit asigurarea unei legături cît mai strînse a cercetărilor științifice cu nevoile producției din unitățile, a- gricole socialiste.în elaborarea planului tematic s-a avut în vedere sarcinile ce decurg din documentele recente ale partidului și guvernului cu privire la sporirea producției agricole. Planul tematic al I.C.C.A. pe 1963 cuprinde 176 de probleme, 886 teme și 2.467 experiențe și lucrări.In cele ce urmează expunem principalele probleme pe ramuri de activitate care vor. fi cercetate de oamenii de știință.Pentru folosirea rațională a solului, obiectivele mari din planul tematic al Pedologiei urmăresc elaborarea metodelor de cartare și ra- ionare agropedologică a terenurilor agricole, caracterizarea fizică, chimică și mineralogică a solurilor noastre în scopuri agro-productive și studierea pedologică a solurilor cu fertilitate scăzută, în vederea ameliorării acestora.Planul cercetărilor științifice pe anul 1963 în sectorul culturii cerealelor și plantelor tehnice este îndreptat spre crearea soiurilor și hibrizilor de mare productivitate și cu calități superioare, producerea seminței elită și hibridă, agrotehnica culturilor irigate și neirigate, îmbunătățirea bazei furajere și combaterea bolilor și dăunătorilor.Producerea de sămînță la plantele agricole constituie o sarcină de cea mai mare importanță pentru toate stațiunile experimentale a- gricole. In 1963 stațiunile experimentale vor livra statului sămînță elită de grîu de toamnă porumb simplu hibrid, sămînță elită de secară, orz. mazăre, fasole, floarea-soarelui, cînepă, in de ulei și in pentru fibre în cantități, care, înmulțite în G.A.S. specializate în producerea semințelor, să asigure ca în 1965 să se însămințeze întreaga suprafață ocupată de aceste culturi numai cu sămînță de calitate superioară și cu o mare capacitate de producție.Cercetările agrofitotehnice sînt îndreptate deopotrivă în domeniul culturilor neirigate cît și al celor irigate.Se vor studia asolamentele intensive de scurtă durată cu un pronunțat caracter cerealier și, în cadrul acestora, sisteme de îngrășare cu îngrășăminte complexe și aplicarea amendamentelor pe solurile acide. De asemenea, se vor cerceta e- poca, adîncimea, densitatea și distanța de semănat, precum și înlocuirea unor lucrări de întreținere la culturile prășitoare prin folosirea ierbicidelor.In plan se mai prevăd studii pentru stabilirea agrotehnicii culturilor irigate, sporirea producției la plantele de nutreț cultivate, combaterea bolilor șl dăunătorilor la plante.In sectorul hortlviticol planul te-

care au fost studiate intr-o măsură cu totul redusă.Folosirea cît mai rațională a fondului funciar în condițiile țării noastre cu posibilități reduse de creștere a suprafeței arabile, găsirea celor mai eficiente mijloace de sporire a capacității de producție a tuturor solurilor noastre, repartizarea judicioasă a principalelor culturi pe teritoriul țării, ținînd seama de condițiile de climă și sol pentru fiecare plantă în parte, crearea și introducerea în cultură a unor soiuri de mare producție și calitativ superioare la toate plantele de cultură, capabile să răsplătească prin sporuri însemnate de producție e- forturile mari făcute de stat pentru mecanizarea și chimizarea agriculturii, producerea științifică și în cantități corespunzătoare a semințelor de soi la toate plantele de cultură și generalizarea lor în întreaga agricultură — constituie sarcini din cele mai importante, la rezolvarea cărora oamenii de știință trebuie să-și dea o contribuție substanțială.O problemă de mare actualitate, puțin studiată, care va trebui să constituie o preocupare de bază în activitatea de cercetare, o constituie agrotehnica culturilor în condițiile agriculturii intensive și a profilării gospodăriilor socialiste pe un număr redus de culturi, precum și a- grotehnica în condiții de irigare.Creșterea industrială a animalelor, hrănirea cu furaje complexe produse pe cale industrială, mecanizarea și automatizarea proceselor tehnologice în creșterea animalelor sînt

încheierea colectivizării agriculturii și reorganizarea conducerii a- cesteia marchează intrarea cercetărilor științifice într-o etapă nouă de dezvoltare. Posibilitățile de cercetare, de verificare și introducere în practică a cuceririlor științifice sînt mult mai mari, problematica și sfera preocupărilor în munca de cercetare sînt mai largi, mai complexe și mai legate de nevoile practicii.Prin înființarea din Inițiativa conducerii partidului nostru a Institutului Central de Cercetări Agricole s-a creat posibilitatea cuprinderii la un loc a tuturor sectoarelor de cercetare care deservesc nemijlocit nevoile producției agricole' se înlătură paralelismele inutile și dispersarea nerațională a forțelor de cercetare, se asigură o creștere a potențialului de creație a oamenilor noștri de știință.în aceste condiții, în anul 1962 în activitatea de cercetare științifică îndreptată spre rezolvarea cerințelor imediate ale producției a- gricole s-au obținut unele rezultate importante.în domeniul pedologiei s-au stabilit măsuri pentru ameliorarea și punerea în valoare a solurilor salinizate și a celor nisipoase; s-a făcut studiul pedo-amelio- rativ al solurilor din sudul tării, în vederea racterizarea sirilor care litatea.în domeniul și plantelor tehnice s-au

dului de calificare a lucrătorilor, atît cit și în acela al producției animale, precum și generalizarea hotărîtă și operativă a celor mai bune metode de lucru.Planul de stat pe anul viitor prevede sarcini sporite țiunile de mașini și rîte din necesitatea crărilor mecanizate tuturor gospodăriilor colective.îndeplinirea de către S.M.T. a sarcinilor prevăzute în planul de stat pe anul 1963 trebuie apreciată și după modul cum s-au realizat și depășit sarcinile de producție ale gospodăriilor colective pe care a- cestea le deservesc. Conducerile stațiunilor de mașini și tractoare trebuie să ia în continuare măsuri pentru o mai bună repartizare a sarcinilor pe brigăzi și oameni, în funcție de necesitățile reale de lucrări ale gospodăriilor colective unde brigăzile S.M.T. lucrează și totodată, să exercite un control permanent asupra calității lucrărilor.După ce s-a referit la măsurile luate de partid și guvern pentru stimularea mecanizatorilor în executarea unor lucrări de bună calitate, vorbitorul a subliniat că acum există condiții pentru o mai judicioasă repartizare și o mai rațională utilizare a tractoarelor. Se va urmări permanentizarea tuturor brigăzilor de tractoare în gospodăriile colective, creîndu-se astfel condiții pentru executarea lucrărilor la timp și de bună calitate.Prin hotărîrea luată de partid și guvern cu privire la redistribuirea cadrelor de specialiști din agricultură a fost asigurat fiecărei gospodării colective cel puțin un specialist cu studii superioare pentru organizarea și îndrumarea competentă a procesului de producție.O sarcină de căpetenie a consiliilor agricole și a specialiștilor este întărirea economico-organizatorică a gospodăriilor colective.Consiliile agricole, conducerile u- nităților agricole socialiste, specialiștii agricoli, cu sprijinul organizațiilor de partid, trebuie să analizeze periodic activitatea economică a gospodăriilor, să studieze amănunțit factorii care contribuie la obținerea de rezultate bune sau slabe în toate sectoarele de activitate, să generalizeze metodele bune de muncă.O atenție deosebită trebuie acordată îmbunătățirii planificării internare a producției, organizării judicioase a brigăzilor permanente ce producție, folosirii raționale a forței de muncă. îmbunătățirii evidenței muncii, precum și creșterii cointeresării materiale a colectiviștilor în ridicarea producției și în dezvoltarea averii obștești.In fața Consiliului Superior al Agriculturii. a consiliilor agricole regionale și raionale, partidul a pus sarcina de deosebită răspundere de a «tabîli cele ma: potrivite căi pentru sporirea producției agricole. Consiliile agricole țiile pentru a se de sarcinile ce le pinde de felul în

concret toate posibilitățile de folosire rațională a pămîntului, a bazei în sectorul producției vegetale, tehnico-materiale și de introducere în producție a rezultatelor științei agricole și a experienței fruntașilor.Fiecare cifră de plan va trebui să fie temeinic cunoscută de toți cei care sînt chemați să contribuie la realizarea ei.Planul de stat prevede ca în anul 1963 suprafața arabilă să crească simțitor prin scoaterea unor terenuri de sub inundații, defrișări de perdele de protecție inutile și pilcuri de păduri slab productive din zonele de cimpie. De asemenea, prevede folosirea mai rațională a terenului prin comasări, organizarea teritoriului etc. ♦Vorbitorul a arătat apoi că însă- mînțările din această toamnă s-au făcut în condiții mai bune decît în anii trecuți, aproape întreaga suprafață fiind semănată mecanizat folo- sindu-se semințe de soi. Grîul are o răsărire uniformă și aproape în toate regiunile intră în iarnă în stadiul de înfrățire.în acest an s-a fertilizat o suprafață mai mare cu 600.000 ha, decît în anul trecut. Avem încă posibilități să continuăm această lucrare prin folosirea chibzuită a tuturor cantităților de îngrășăminte de care dispun turi de 3.400.000 o suprafață de circa 700.000 ha. Este de datoria cole regionale ia măsuri de executarea arăturilor pe suprafață prevăzută.Referindu-se la cultura porumbului, vorbitorul a arătat că în anul 1963 suprafața destinată culturii porumbului pentru boabe în unitățile agricole socialiste, precum și producția la hectar, vor crește simțitor. în această privință, sarcini deosebit de importante revin gospodăriilor agricole de stat.Atenția consiliilor agricole și cadrelor tehnice trebuie să se drepte către asigurarea densității optime de plante la hectar și executarea la timp și ori de cite ori este nevoie a lucrărilor de întreținere.Vorbitorul s-a referit în continuare la măsurile ce trebuie luate pentru realizarea sarcinilor privind producția de floarea-soarelui, sfeclă de zahăr, legume, orez, struguri si fructe, plantarea pomilor și viței de vie, depistarea și combaterea nătorSar

gospodăriile agricole. Ară- toamnă s-au făcut pe ha, răminînd nearatăconsiliilor agriși raionale să continuare pentru întreaga

i ie mare răspundere în fața noastră și în domenîx

a în-

dău-stau creșterii animalelor, atît ta ceea ce Drivește sporire* numărului de animale cit și a productivității lor.în vederea sporirii numărului de animale trebuie dusă în continuare și cu perseverență acțiunea de păstrare a tineretului femei dta prăsilă proprie și asigurată realizarea în întregime a planului la cumpărările de animale. Se va merge pe linia dezvoltării creșterii bovinelor și ovinelor într-o proporție mai mare ta regiunile care au condiții favorabile centru dezvoltarea a- cestor specii. în regiunile cerealiere urmează ca. pe lingă asigurarea densității necesare la bovine si o- vine. să se dezvolte cu precădere creșterea porcilor și păsărilor.Pentru creșterea producției și a productivității animalelor, precum si a livrărilor de produse animale către fondul de stat, consiliile a- gricole, conducerile unităților K specialiștii din unitățile agricole trebuie să desfășoare o muncă organizată, care să ducă la realizarea integrală a pianului pe 1963.Hotărî tor ta dezvo?.area creșterii animalelor și ta mărirea productivității acestora este as-gurarea bazei furajere. în toate regiunile există posibilități ca producția medie de furaje cultivate si naturale să crească simțitor. Va trebui acordată o atenție mai mare recoltării la timp a furajelor, depozitării și păstrării lor ta condiții corespunzătoare.Ridicarea producției la hectar, extinderea culturii furajelor leguminoase și în special a celor de mazăre, soia, borceag, hicemă și trifoi sînt sarcini de mare răspundere ce revin tuturor lucrătorilor din agricultură. De asemenea, este necesar să se însilozeze cantități cît mai mari de nutrețuri.Consiliile de conducere ale gospodăriilor agricole colective, sub îndrumarea nemijlocită a specialiștilor, trebuie să ia măsuri pentru întreținerea și îmbunătățirea pășunilor și fînețelor naturale, efectu- tad lucrări de drenare. defrișare a arboretelor, însămînțări etc, antre- nînd în această acțiune toate forțele și mijloacele de care dispun gospodăriile.O atenție mai mare decît în acest an trebuie acordată construirii adăposturilor pentru animale. în vederea dezvoltării sări cu efective tinua construcția permită creșterea sărilor pentru ouă și carne.In problema apărării sănătății a- nimalelor, consiliile agricole trebuie să acorde o deosebită atenție măsurilor de prevenire și combatere a bolilor.Pentru anul 1963 sarcini de mare importantă revin gospodăriilor agricole de stat, ele trebuind să asigure importante cantități de produse principale Ia fondul central de stat.O preocupare permanentă a fiecărei gospodării de stat trebuie să o constituie folosirea mai rațională 9 forței de muncă și ridicarea gra-

fermelor de pă- mari, se va con- de hale care să industrială a pă-

și pentru sta- tractoare izvo- executării lupe terenurile

irigării, precum și ca- lor le sub aspectul însu- condiționează ferti-culturii cerealelor .________ ‘ i stabilitmăsurile pentru sporirea producției celor mai indicați hibrizi de porumb, a soiurilor de grîu de înaltă productivitate și a principalelor culturi tehnice. Lucrările privind obținerea de linii consangvinizate și hibrizi dubli de porumb autohtoni sînt avansate, unii hibrizi proprii fiind promovați în condiții de producție.Rezultate bune s-au obținut și în ameliorarea leguminoaselor, florii- soarelui, sfeclei de zahăr, cartofului.Muncind pentru înfăptuirea indicației partidului nostru de a orienta activitatea institutelor noastre nu numai spre rezolvarea problemelor științifice, ci și spre sprijinirea nemijlocită a producției, stațiunile experimentale au predat statului în acest an 1000 tone sămînță de porumb simplu hibridă, 430 tone sămînță elită de grîu din soiurile cele mai valoroase, 230 tone sămînță elită de floarea-soarelui, care prin înmulțire asigură necesarul de sămînță selecționată pentru întreaga suprafață cultivată cu aceste plante.Rezultate importante s-au obținut și în agrotehnica principalelor plant* agricole: * în domeniul cipalele rezultate 1962 se referă la vîticutturii' pe 'zone naturale și bazin* specializate, crearea de soiuri noi, ridicarea nivelului agrotehnicii aplicate, studiul celor mai corespunzătoare tipuri de sere și răsadnițe, în zootehnie cercetările științifice au urmărit în principal sporirea potențialului productiv la rasele noastre de animale, prin metode de creștere în rasă curată sau prin încrucișări de transformare și infuzie.Continuîndu-se cercetările privind transformarea rasei Sure de stepă prin încrucișare cu rasele ameliorate, Brună, Roșie și Bălțată romî- r.ească, s-a constatat că vacile metise dta prima generație dau producții cu 160—215 la sută mai mari decit Surele de stepă în rasă pură, ceea ce ne îndreptățește să conchidem că paralel cu asigurarea unor condiții bune de hrănire și întreținere, trebuie să generalizăm încrucișării* sistematice de absorbire a raselor locale cu cele ameliorate.La porcine cercetările au urmărit perfecționarea raselor existente în direcția măriri prolificității- scurtării perioadei de creștere și ingră- sare și unei mai bune valorificări a hranei.în domeniul medicinii veterinar* St fabricării biopreparatelor, s-a realizat un vaccin pentru prevenirea Dolii lui Aujeszky ji altul pentru prevenirea febrei aftoase. S-a introdus ta practică vaccinul imtinizant ta pesta avtară.Activitatea de cercetare ta domeniul mecanizării agriculturii s-a axat pe realizarea unor noi tipuri de tractoare și mașini agricole și pe stabilirea celor mai eficiente tode de exploatare a parcului tractoare si mașini agricole.Am expus rezultatele cele însemnate pe care oamenii de știință le-au obținut în activitatea lor și care, aplicate ta practică, vor contribui fără îndoială la dezvoltarea producției agricole. Aceste rezultate se datoresc sprijinului multilateral acordat de către partid și guvern, orientării date cercetărilor științifice din agricultură de către Comitetul Central al partidului, prin documentele de partid, îndrumării permanente, primite din partea conducerii partidului și personal a tovarășului Gheorghe Gheorghiu- Dej, cu privire la dezvoltarea și organizarea cercetărilor științifice în agricultură, la legarea lor de practică, de viață.Trebuie însă să arătăm că încheierea colectivizării, organizarea producției în unități agricole socialiste arătat mari, dezvoltarea intensivă și mul- Superior al Agriculturii toate eforturile pentru indicațiilor conducerii de stat privind dezvol-

hortiviticol prin- obținute în anul organizarea horti-

au toate condi- achita cu cinste revin. Totul decane ele vor știsă-și organizeze activitatea, de stilul de muncă pe care U vor folosi.Trebuie să purtăm o grijă deosebită aplicării consecvente a principiului de bază al activității consiliilor agricole : participarea directă, nemijlocită, la conducere* agriculturii a edar ma; bune cadre de ape- ciabști din unitățile de producție și stațiunile experimentale, a președinților gospodăriilor colective. Este necesar să se organizer* cu regularitate eoesfătuiri șt schimburi de experiență ta care să se dezbată temeinic problemele sporirii producției și dezvoltării unităților agricole socialiste. Aceasta dă postbi- liîaie găsirii celor mai potrivite soluții, adoptării celor mai juste ho- tărîri și măsuri.S uccesul muncii ny agricole depinde de folosirea justă a cadrelor de ingineri agronomi și zootehnici, medici veterinari, inginer; mecanizatori din unitățile de producție.Eficacitatea muncii consiliilor a- gricole este condiționată ta cea mai mare măsură de operativitatea cu care ele rezolvă multiplele probleme de zi cu zi ale producției agricole. Lucrătorii din permanența consiliilor agricole trebuie să-și însușească prețioasa deprindere a muncii operative, să soluționeze cu simț de răspundere și In mod concret problemele ce se ridică.Pentru consiliile agricole, pentru toți specialiștii din agricultură trebuie să constituie un titlu de onoare lupta fără preget pentru ridicarea gospodăriilor în care muncesc la nivelul celor fruntașe, dovedind prin aceasta pricepere inginerească de organizare științifică a procesului de producție, dragoste frumoasa meserie pe care ales-o.In încheiere, vorbitorul a că Consiliul va depune înfăptuirea de partid șitarea continuă a agriculturii noastre socialiste.
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tilaterală a agriculturii' înzestrarea agriculturii cu ,o bază tehnică din ce în ce mal perfecționată, ridică în fața oamenilor de știință un număr însemnat de probleme care nu au fost abordate pînă acum, sau

a celor mai păgubitoare boli al* animalelor de producție.Principalele teme de cercetare îrt domeniul mecanizării agriculturii ș< referă la completarea și îmbunătă* țirea sistemei de mașini pentru ce* reale păioase și porumb, definitivarea celor mai importante tipuri dd mașini, instalații și utilaje din si»* tema de mașini pentru zootehnie, vi» ticultură, pomicultură și legumicul* tură etc. «Temele și lucrările cuprinse îd planul Secției de economie agrară privesc îndeosebi dezvoltarea și îmbinarea rațională a ramurilor de producție, specializarea gospodăriilor socialiste, organizarea procesului de producție agricolă, organizarea și retribuirea muncii, eficiența economică a investițiilor, căile și mijloacele de reducere a prețului de cost și de ridicare a rentabilității, îmbunătățirea "evidenței economice în întreprinderile agricole socialiste.Pentru realizarea în bune condiții a planului tematic, Institutul central de cercetări agricole dispune de o bază tehnico-materială în continuă dezvoltare, concentrată în Uhități tfe" cercetare: bine, amplasa- ?.*5W 'teritoriul "țării și ’de-cadr* de cercetători • entuziaști și cu o înaltă pregătire profesională. In prezent, suprafața de teren de care dispune I.C.C.A. este de peste 70 000 ha, din care circa 52 000 ha teren arabil. Pentru dezvoltarea și perfecționarea bazei tehnico-materiale se prevede în 1963 un volum de investiții de peste 100 milioane Iei, iar pentru activitatea de- cercetare get se lei.Față tid și guvern pentru cercetării științifice, este imperios necesar ca rezultatele cercetărilor să fie cît mai repede introduse și generalizate în practică.în condițiile reorganizării conducerii agriculturii și asigurării fiecărei unități socialiste cu cel puțin un cadru de specialitate cu pregătire superioară, problema introducerii și generalizării în practică a rezultatelor experiențelor se pmna din punct de vedere organizatoric într-un mod cu totul nou. In această privință o cale importantă de introducere în practică a cuceririlor științifice o constituie antrenarea și folosirea în această acțiune a specialiștilor din unitățile de producție.Pentru cuprinderea cît mai largă a diversității mari de condiții pedoclimatice din cadrul regiunilor și pentru obținere» unor rezultate cit mai concludente pentru producții din diferite zone, este necesar să se « organizeze un număr corespunzător de cîmpuri demonstrative în G.A.S. și G.A.C. pe grupe de gospodării cu condiții asemănătoare de producție.Un alt mijloc de introducere în practică a cuceririlor științifice este școlarizarea de scurtă durată de către stațiunile experimentale a specialiștilor din producție și școlarizarea pe durata unui ciclu de producție a brigadierilor și lucrătorilor din G.A.S. și G.A.C.Organizarea anuală pe regiuni a sesiunilor științifice de referate, cu participarea largă a specialiștilor din producție, constituie o altă cale importantă de informare, introducere și generalizare în practică a rezultatelor experimentale.Punerea în practică a orientării noi în ceea ce privește organizarea cercetărilor științifice pe baza planului unic de cercetare și luarea celor mai eficiente măsuri de legare a cercetărilor de producția agricolă din unitățile socialiste, va aduce fără îndoială o contribuție însemnată la dezvoltarea agriculturii și la transformarea ei într-o ramură înfloritoare și mereu prosperă a economiei naționale, ceea ce va permite obținerea unor cantități mereu sporite de produse alimentare și creștere» continuă pe această bază a nivelului de trai material și cultural al poporului nostru muncitor,

științifică dotația de la bu- ridică la circa 126 milioanede condițiile create de par-dezvoltarea



Cuvîntarea tovarășului Mihai DaleaTovarăși,I Lucrările ședinței Consiliului Superior 
I al Agriculturii se încheie astăzi cu rezul- I tate deosebit de fructuoase.în ședința plenară a Consiliului și in I ședințele secțiilor au luat cuvîntul peste I 300 de tovarăși, care au analizat activitatea desfășurată în anul 1962 și au dezbă- I tut temeinic, cu competență, cele mai importante probleme ale dezvoltării agricul- I turii noastre socialiste, contribuind din plin la elaborarea măsurilor practice, concrete, menite să asigure îndeplinirea cu siTcces a sarcinilor puse de partid și de fuvern în fața agriculturii pentru anul 463 și în perspectivă.I Dezbaterea în cadrul ședințelor consi- liului a celor mai înaintate metode agrozootehnice, izvorîte din rezultatele cercetărilor științifice și din practica unităților fruntașe, a prilejuit un larg schimb de experiență, cunoașterea celor mai bune rezultate obținute și stabilirea unor căi eficiente de generalizare a lor în producție. In domeniul producției de cereale și plante tehnice, de pildă, s-au abordat probleme privind structura culturilor, a- sigurarea și folosirea semințelor din soiuri de mare productivitate, aplicarea diferențiată a complexului de măsuri a- grotehnice, introducerea și generalizarea in producție a metodelor noi, avansate, t în cuvîntul lor, numeroși vorbitori au r concretizat cu exemple felul cum s-a muncit pentru abordarea diferitelor aspecte ale producției vegetale. Astfel, re- ferindu-se la structura culturilor, tovarășul Constantin Anderca, președintele Consiliului agricol regional Banat, a subliniat necesitatea extinderii culturii porumbului în regiune, ținînd seama de condițiile deosebit de favorabile pentru această cultură.în centrul problemelor dezbătute în cadrul secției de cereale și plante tehnice, fertilizarea solului a ocupat un loc de seamă. Astfel, tov. Marcu Constantin, șeful secției cereale și plante tehnice de la Consiliul agricol regional Maramureș, a arătat succesele dobîndite pînă în prezent în ceea ce privește aplicarea amendamentelor calcaroase, insistînd asupra necesității dezvoltării centrelor de producere a amendamentelor.Referitor la folosirea rațională a îngrășămintelor organice, deosebit de prețioasă este experiența gospodăriei agricole colective din Sîntana, regiunea Crișana, condusă de tovarășul Gheorghe Goina, Erou al Muncii Socialiste, care a folosit metoda amplasării adăposturilor pentru tineretul taurin în acele sectoare ale cîmpului gospodăriei unde era nevoie de îngrășare, reușind să fertilizeze anual cite 300—400 ha cu cheltuieli reduse de transport.în domeniul hortiviticulturii, principalele probleme dezbătute privesc îndeosebi organizarea podgoriilor, livezilor și a culturii legumelor pe zone naturale în bazine specializate crearea de noi soiuri, ridicarea nivelului agrotehnicii aplicate în vederea sporirii producției de legume, fructe și struguri. De exemplu, în cuvîntul său, tov. Sorin Sociu directorul stațiunii experimentale legumicole Buzău, a subliniat necesitatea unei mai raționale utilizări a terenurilor irigate, amplasînd pe aceste terenuri acele culturi care pretind obligatoriu apă.Tov. ing. Vasile Avram, președintele Consiliului agricol raional Muscel, ing. Const. Budan, președintele Consiliului agricol regional Argeș, și alții au scos în evidență rolul înființării plantațiilor în masive, necesitatea pregătirii temeinice a terenurilor pentru plantări, plantarea de toamnă a pomilor, foloasele aduse de culturile intercalate în livezi pentru dezvoltarea zootehniei în gospodăriile din zona dealurilor etc.Folosirea rațională a pămîntului și măsurile necesare pentru creșterea suprafeței arabile au fost, de asemenea, larg dezbătute. De pildă, ing. Vasile Cristea șeful secției fond funciar de la Consiliul agricol regional Oltenia, a arătat necesitatea de a se face organizarea teritoriului fiecărei gospodării, acțiune prin care se realizează și o creștere a suprafeței arabile.Propuneri prețioase s-au făcut și în cadrul secției de creștere a animalelor. Astfel, ing. zootehnic Petru Buruiană, președintele consiliului agricol raional Făget, regiunea Banat, propune ca fiecare gospodărie colectivă să-și creeze un lot se- mincer care să-i asigure semințele necesare îmbunătățirii bazei furajere.* S-au făcut, de asemenea, propuneri interesante privind organizarea muncii la fermele de animale, folosirea reproducătorilor de înaltă valoare zootehnică etc.Un loc important în discuții a fost acordat utilizării mai bune a parcului de mașini și tractoare și extinderii mecanizării principalelor lucrări agricole. în această problemă, un aport substanțial l-au adus cuvîntul tovarășilor Nicolae Dinoiu, șeful serviciului S.M.T. Argeș, Ion Del- cea. Erou al Muncii Socialiste, directorul 4S.M-T. Cîrcea, regiunea Oltenia, Bucur Andrei, șeful serviciului S.M.T. Banat, și alții, care au arătat metodele folosite de dînșii pentru o mai bună utilizare a parcului de mașini și tractoare.Obiectul unor ample dezbateri l-au constituit problemele gospodăriilor agricole de stat. Participants la discuții au analizat măsurile ce se impun pentru folosirea mai bună a bazei tehnice-materiale în vederea realizării sarcinilor ce revin G.A.S. în 1963.Problemele dezvoltării și îmbunătățirii învățământului agricol profesional și tehnic și ale învățămîntului agrozootehnic de masă cu durata de trei ani, au fost, de asemenea, dezbătute amănunțit.Propunerile făcute vor fi studiate de comitetul executiv al Consiliului Superior al Agriculturii, care va căuta cele mai potrivite soluții pentru rezolvarea lor.Este cunoscut tuturor faptul că anul 1962 n-a fost un an tocmai prielnic pentru agricultură — a spus vorbitorul în continuare. Cu toate acestea, producția realizată la principalele culturi poate fi considerată ca bună. E drept, planul global al producției agricole n-a fost îndeplinit în întregime, dar principalii indicatori ai acestui plan sînt realizați cel puțin la nivelul anului 1961.Ce arată lucrul acesta ? în primul rînd. evidențiază cu putere faptul că încheierea colectivizării agriculturii în primăvara acestui an, a creat condiții deosebit de 

prielnice pentru avîntul continuu al producției agricole, demonstrează superioritatea agriculturii socialiste. Totodată, a- ceasta arată justețea și eficacitatea măsurilor luate de partid privind reorganizarea conducerii agriculturii și repartizarea în producție a cadrelor de specialiști.Fondul central al statului este asigurat cu produsele agricole necesare ; țărănimea colectivistă urmează cu încredere linia partidului nostru, răspunde chemărilor partidului, mărind cantitățile de produse agricole vîndute statului pe bază de contracte în regiunile cu producții mai mari, putîndu-se astfel acoperi nevoile din unele regiuni deficitare.Deși de la adoptarea noului sistem de conducere a agriculturii n-au trecut de- cît șapte luni, viața a confirmat pe deplin temeinicia celor spuse de tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej în raportul prezentat la sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale, consacrată încheierii colectivizării, că această nouă organizare va asigura agriculturii o conducere științifică, competentă și unitară, capabilă să facă față cu succes sarcinilor de mare răspundere privind dezvoltarea continuă a agriculturii noastre socialiste. Noua formă de organizare, bazată pe participarea la conducerea agriculturii a cadrelor celor mai pregătite, care lucrează nemijlocit în producție, asigură o legătură directă a organelor centrale de conducere cu unitățile agricole, unde se realizează concret, practic sarcinile puse de partid și guvern în fața agriculturii.în aceste condiții noi create ca urmare a încheierii colectivizării și a reorganizării conducerii agriculturii, eforturile depuse de statul nostru, de țărănimea colectivistă, de toți cei ce lucrează în agricultură au dat roade tot mai bune. Puternica bază tehnico-materială cu care statul a înzestrat agricultura a fost în acest an folosită mai din plin. Lucrările agricole s-au făcut în termene mai scurte și de bună calitate.Tot mai numeroase sînt gospodăriile agricole de stat și gospodăriile colective care au reușit să cunoască „secretul* recoltelor bogate. în această privință deosebit de elocvente sînt relatările majorității celor care au luat cuvîntul în cadrul ședințelor noastre și care au înfățișat experiența dobîndită în obținerea an de an a unor producții ridicate.O contribuție de preț la obținerea unor asemenea recolte a adus-o introducerea în producție a realizărilor științei noastre agricole, legarea mai strînsă a cercetărilor de practica unităților agricole socialiste.Intensificînd munca pentru întărirea și dezvoltarea gospodăriilor colective, pentru ridicarea tuturor la nivelul celor fruntașe, consiliile agricole, specialiștii agricoli, cu sprijinul puternic al organelor și organizațiilor de partid și al sfaturilor populare au desfășurat în această perioadă o bogată activitate organizatorică. Astfel, a avut loc unirea unor gospodării colective mici în gospodării mai mari, este în curs comasarea terenurilor etc. ceea ce dă posibilitatea folosirii din plin a tuturor resurselor de dezvoltare intensivă și multilaterală a producției în fiecare gospodărie.Realizările obținute în acest an de numeroase gospodării de stat și gospodării colective arată că agricultura noastră socialistă dispune de mari rezerve pentru creșterea producției agricole.Planul de stat pe 1963 prevede obiective sporite în domeniul agriculturii. Astfel, se prevede o creștere a producției agricole globale cu 17 la sută față de realizările anului 1962, din care cu 20,9 la sută la producția vegetală și 10,2 la sută la producția animală. Partidul și guvernul au luat importante măsuri care să asigure realizarea acestor sarcini. In anul viitor, volumul investițiilor de stat pentru agricultură se ridică la aproape 4,6 miliarde lei. Agricultura va fi înzestrată cu un număr însemnat de tractoare, semănători, combine. în unitățile agricole de producție vor fi repartizați încă 700 de specialiști cu studii superioare, peste 1.100 cadre cu studii medii, 6.000 de mecanizatori.în cele ce urmează mă voi referi la cîteva dintre cele mai importante sarcini, subliniind măsurile ce se impun pentru realizarea lor.Principala sarcină a planului pe 1963 este dezvoltarea intensivă și multilaterală a producției agricole, creșterea continuă a producției de cereale, îndeosebi de grîu și porumb.Pentru realizarea producției planificate de grîu, s-au însămînțat în această toamnă 2.850.000 ha în condiții agrotehnice mai bune și în termene mult mai scurte decît în anii trecuți. întreaga suprafață a fost însămînțată cu sămînță de calitate din soiuri de grîu productive. De asemenea, s-au folosit cu 45 la sută mai multe îngrășăminte minerale decît în anul trecut, precum și cantități sporite de îngrășăminte organice. Semănat în cea mai mare parte în epoca optimă, grîul intră în iarnă bine dezvoltat.Din toate acestea rezultă că sînt create toate condițiile pentru realizarea cu succes a sarcinii de plan la această cultură. Trebuie însă să luptăm în continuare pentru obținerea de recolte mari la hectar și pentru a păstra, fără pierderi, pînă la recoltare întreaga suprafață însămînțată.In primăvară va trebui să însămînțăm cu porumb cca 4 milioane de ha, adică cu peste 400.000 ha mai mult decît în 1962. Această măsură nu este întîmplătoare. De valoarea deosebită a porumbului nu se îndoiește nimeni, iar viața a arătat că a- ceastă cultură are un potențial de producție foarte ridicat, dînd recolte cum nu se obțin de la alte plante.în stabilirea celor mai indicate măsuri în vederea realizării sarcinilor privind sporirea producției de porumb, un rol important îl va evea. desigur, ședința Secției de cereale și plante tehnice a Consiliului, destinată acestei culturi, ședință care va avea loc în cursul lunii ianuarie.în ce privește floarea soarelui, sfecla de zahăr, cartofii și celelalte culturi, consiliile agricole au datoria să asigure însă- mînțarea suprafețelor planificate, să ia măsuri pentru aplicarea agrotehnicii în vederea creșterii producției la hectar.Planul pe 1963 prevede ca un obiectiv important dezvoltarea legumicultorii, în vederea satisfacerii cît mai depline a nevoilor de consum. în această privință,

sarcini deosebite revin gospodăriilor colective din jurul orașelor și centrelor muncitorești, care trebuie îndrumate să extindă cultura de legume forțate și timpurii.în viticultură și pomicultură se prevede mărirea suprafețelor de plantații cu 11 300 ha la vie și cu 40 000 ha la pomi, precum și completarea golurilor din vine și livezile pe rod. Măsurile ce se impun pentru realizarea acestor sarcini v-au fost prezentate pe larg în planul adoptat de secția respectivă a consiliului. E necesar să se treacă cu toată hotărîrea la aplicarea lor, asigurîndu-se o producție sporită de fructe și struguri de bună calitate și Ia un preț de cost redus.în anul 1962 a crescut în mod simțitor numărul animalelor în gospodăriile agricole de stat și al celor din proprietatea obștească a gospodăriilor colective. Se prevăd sarcini importante și pentru 1963, precum și pentru anii ce urmează.După ce s-a referit la o serie de măsuri pentru îmbunătățirea raselor, vorbitorul a subliniat că sporirea numărului animalelor proprietate obștească și a productivității acestora necesită o preocupare tot mai mare pentru producerea unor cantități îndestulătoare de furaje, de bună calitate și asigurarea unor rezerve permanente de nutrețuri pentru anii cu recoltă slabă.Obținerea de rezultate cît mal bune în întărirea economioo-organlzatorică a gospodăriilor colective depinde într-o foarte mare măsură de îmbunătățirea activității de producție a stațiunilor de mașini șl tractoare. In prezent cînd procesul de colectivizare s-a încheiat, preocuparea de căpetenie a S.M.T., trebuie s-o constituie sporirea prin toate mijloacele a producțiilor medii la hectar, în gospodăriile deservite. Problema principală ce trebuie rezolvată este permanentizarea brigăzilor de tractoare pe lingă unitățile agricole unde lucrează.Ung din sarcinile de bază ale mecanizatorilor din S.M.T. trebuie să fie și pe viitor reducerea prețului de cost și îmbunătățirea continuă a calității lucrărilor efectuate.Gospodăriile de stat reprezintă sectorul fruntaș al agriculturii noastre, atît prin producțiile obținute, cît și prin organizarea producției și a muncii — a spus în continuare vorbitorulGospodăriilor agricole de stat le revine un dublu și indivizibil rol: acela de a fi adevărate fabrici de produse agricole, promotoare ale progresului tehnic în agricultură și, în același timp, model de gospodărie socialistă, exemplu viu al superiorității marii producții agricole, mecanizate, chimizate și științific organizate.Ca urmare a muncii însuflețite depuse de lucrători din G.A.S. pentru traducerea în viață a sarcinilor stabilite de partid, gospodăriile de stat au obținut succese importante în îmbunătățirea activității lor de producție.în 1962, pe ansamblul G.A.S. în sectorul producției vegetale se prelimină o depășire cu peste 3 la sută. Planul de predare la fondul de stat la grîu-secară a fost depășit cu peste 9 la sută, iar față de anul 1961 cu aproape 20 la sută. S-au predat de asemenea importante cantități de floa- rea-soarelui, porumb, struguri, vin și alte produse.în toamna aceasta, gospodăriile de stat și-au îndeplinit și depășit planul de însă- mînțări la grîu-secară, în condiții bune, lucrările fiind executate în perioada optimă și la un nivel calitativ superior.Sarcini deosebit de importante revin gospodăriilor agricole de stat în ceea ce privește sporirea producției de porumb. Prin extinderea mecanizării, ele trebuie să execute toate lucrările la un nivel înalt agrotehnic — condiție principală pentru obținerea de recolte bogate de porumb.Pentru creșterea simțitoare a producției la hectar, terenurile amenajate pentru irigații, cu excepția celor destinate culturii orezului și legumelor, vor fi folosite numai pentru porumb.O sarcină însemnată revine gospodăriilor agricole de stat din jurul orașelor și centrelor muncitorești în ce privește extinderea culturii de legume forțate și timpurii.Pentru îmbunătățirea activității economice a gospodăriilor agricole de stat, trebuie să se acorde o mai mare atenție introducerii spiritului gospodăresc în folosirea mijloacelor materiale și financiare puse la dispoziția lor de către stat, valorificării mai bune și utilizării cu răspundere a rezervelor de care dispun, astfel încît fiecare gospodărie de stat să devină o unitate rentabilă.Tovarăși,în raportul prezentat la Sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale din aprilie anul acesta, tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej a arătat necesitatea reorganizării conducerii agricultorii ca urmare a încheierii construcției socialiste la sate, structura noilor organe agricole — Consiliul Superior al Agriculturii, consiliile agricole regionale și raionale — precum și sarcinile principale care stau în fața lor.Este necesar ca acum, cînd facem bilanțul realizării principalelor sarcini în agricultură pe anul 1962, să analizăm și munca consiliilor agricole, metodele și stilul lor de muncă.Rezultatele obținute în ce privește producția și metodele folosite, confirmă că structura organizatorică este corespunzătoare. Forma nouă de organizare a conducerii agriculturii asigură o legătură directă, o îndrumare unitară, de sus pînă jos, de la organele de conducere pînă la unitățile de producție unde se realizează practic sarcinile puse de partid și guvern în fața agriculturii. Această formă de organizare asigură posibilitatea analizării și rezolvării concrete atît a problemelor de ansamblu ale agriculturii, cît și a problemelor specifice ale agriculturii fiecărei regiuni, raion, sau unitate de producție în parte.Desigur că metodele de muncă izvorăsc din însăși activitatea pe care o desfășurăm pentru înfăptuirea sarcinilor și se perfecționează pe măsură ce acumulăm experiență. Deși au trecut numai 7 luni de cînd consiliile agricole și-au început activitatea, metodele noi folosite în conducerea agriculturii au început să se contureze, să prindă viață, să fie aplicate în practică și să dea roade.

măsurilor prevăzute. Fără controlul operativ, rezultate bune nu se pot obține.Mai persistă încă la Consiliul Superior al Agriculturii, la unele secții ale lui, practica de a trimite multe circulari, de a cere multe date operative, iar la unele regiuni și raioane de a se solicita zilnic situații asupra lucrărilor agricole. Este necesar ca, începînd de la Consiliul Superior al Agriculturii și pînă jos la raion să revizuim întregul sistem al lucrărilor de birou pe care trebuie să le efectueze lucrătorii din aparatul consiliilor agricole, să simplificăm situațiile operative care se cer săptămînal și lunar.Lucrătorii din aparatul consiliilor agricole trebuie să fie îndrumați să-și însușească metodele muncii operative, să se ferească de metodele birocratice, funcționărești, în rezolvarea problemelor.în concepția organizatorică care a stat la baza reorganizării conducerii agriculturii, comitetele executive ale consiliilor agricole trebuie să fie organe de conducere colectivă, care să se întrunească regulat, să stabilească problemele care trebuie puse în discuția secțiilor sau consiliilor, să organizeze și să asigure buna desfășurare a ședințelor acestora. Sînt comitete executive ale unor consilii agricole care nu se întrunesc sistematic. Este necesar să trecem cu hotărîre la îmbunătățirea muncii comitetelor executive ale consiliilor agricole. Acestea trebuie să se întrunească cel puțin odată pe lună, atît la regiuni, cît și la raioane. Pentru ședințele comitetelor executive trebuie stabilită ordinea de zi precisă, iar dezbaterile asupra problemelor discutate să fie încheiate cu hotărîri șl măsuri concrete.Trebuie Înlăturată tendința — rămășiță ■ vechiului sistem de muncă — ce se manifestă la unele consilii de a transforma ședințele sau consfătuirile organizate de consiliile agricole sau secțiile acestora, în simple instructaje cu sarcini șl Indicații care nu sînt rodul unei dezbateri temeinice, al înțelepciunii și experienței colective.Ședințele consiliilor agricole și ale secțiilor de specialitate să fie astfel programate, încît să nu stânjenească muncile agricole ci, din contră, să fie prilej de mobilizare în vederea rezolvării ’celor mai importante sarcini.Comitetele executive ale sfaturilor populare au datoria să sprijine îndeaproape consiliile agricole în organizarea activității lor, să întărească răspunderea acestora pentru conducerea agricultorii din raionul sau regiunea respectivă.Tovarăși.Principala sarcină pusă de Partidul nostru în fața Consiliilor agricole este întărirea economico-organlzatorică a gospodăriilor agricole colective, sprijinirea îndeaproape a gospodăriilor agricole colective noi înființate, mai puțin consolidate din punct de vedere economic. Obiectivul principal care trebuie urmărit în întărirea economică a gospodăriilor agricole colective este transformarea fiecărei gospodării într-o unitate economică puternică, înfloritoare.în linii mari, unificarea gospodăriilor agricole colective mici s-a terminat. S-au creat unități puternice cu largi posibilități de dezvoltare. într-un timp relativ scurt se va termina și acțiunea de comasare a terenurilor, asigurîndu-se astfel condițiile necesare pentru organizarea și folosirea judicioasă a pămîntului și a forței de muncă, înlăturarea transporturilor de recolte de la distanțe mari etc. Unirea gospodăriilor colective mici, în unități mai mari a creat condiții deosebit de favorabile pentru trecerea la producția agricolă intensivă și multilateral dezvoltată.Procesul de dezvoltare intensivă și multilaterală a producției în gospodăriile agricole colective nu se poate desfășura la întîmplare. El trebuie să aibă la bază organizarea temeinică a teritoriului, un studiu profund al condițiilor economice și naturale în care se află gospodăria și un plan de perspectivă fundamentat din punct de vedere științific.Consiliile agricole regionale trebuie să îndrume și să controleze munca oficiilor regionale de proiectare și de organizare a teritoriului în vederea realizării într-o perioadă cît mai scurtă a acțiunii de organizare a teritoriului gospodăriilor agricole colective.Consiliile agricole raionale, împreună cu specialiștii din unități și consiliile de conducere, trebuie să treacă la elaborarea planurilor de dezvoltare în perepec- tivă a tuturor gospodăriilor colective.Cu această ocazie fiecare inginer din gospodărie trebuie să studieze cu atenție calitățile solului și particularitățile fiecărei tarlale în parte, stabilind un plan eșalonat de fertilizare și acolo unde este cazul, de amendare ; în funcție de condițiile pedo-climatice și economice să se stabilească structura culturilor, rotația lor, în așa fel ca să se satisfacă interesele gospodăriei și ale colectiviștilor,în dezvoltarea sectorului zootehnic trebuie studiat și stabilit ce specie de animale și rase au cele mai bune posibilități de dezvoltare, avîndu-se în vedere condițiile de climă și posibilitățile de furajare. De asemenea, trebuie stabilit planul de construcții, amplasarea acestora și eșalonarea în timp a executării lor.Principalul izvor de sporire a proprietății obștești îl constituie fondul de bază al gospodăriei colective.Consiliile agricole regionale și raionale trebuie să se preocupe îndeaproape de îndrumarea gospodăriilor colective pentru creșterea fondului de bază ca principala cale de întărire a puterii lor economice, de sporirea veniturilor, de ridicarea nivelului de trai al colectiviștilor.Probleme de însemnătate deosebită în întărirea economico-organizatorică a gospodăriilor agricole colective sînt buna organizare a muncii și măsurile de cointeresare materială a colectiviștilor în sporirea producției agricole. în fiecare gospodărie trebuie să se ia măsuri pentru întărirea caracterului permanent al brigăzilor de producție, pentru stabilirea unei mărimi raționale a acestora în funcție de condițiile concrete din fiecare gospodărie, organizarea de echipe în cadru] brigăzilor, folosirea rațională a brațelor de muncă și a timpului de lucru pe tot parcursul procesului de producție.Consiliile agricole, consiliile de conducere și specialiștii din gospodării trebuie să acorde o atenție deosebită stabilirii cît mai juste a normelor de lucru, pe feluri de lucrări, pe ramuri și culturi, introducerii și generalizării retribuirii suplimen

Respectind cu grijă principiul care stă la baza acestei noi forme organizatorice — participarea directă, nemijlocită la conducerea agriculturii a celor mai bune cadre de specialiști din unitățile agricole de producție și stațiunile experimentale, a președinților gospodăriilor agricole colective — prin organizarea cu regularitate a consfătuirilor și schimburilor de experiență, prin atragerea membrilor consiliului la rezolvarea principalelor probleme ridicate de producție, consiliile agricole au obținut rezultate bune în conducerea unităților agricole socialiste.Așa cum s-a arătat aici. Consiliul Agricol regional Dobrogea a analizat și elaborat planurile de dezvoltare în perspectivă a zootehniei, lucrarea de microraio- nare a viticulturii și pcmiculturii. De asemenea, Consiliul Agricol Regional Argeș, prin secția sa de hortiviticultoră a elaborat, împreună cu Consiliul Agricol Raional Drăgășani, un plan concret de organizare a producerii materialului săditor și de dezvoltare a viticultorii în podgoria Drăgășani.în activitatea multor consilii agricole a existat o preocupare deosebită pentru introducerea și generalizarea în producție a cuceririlor științei și practicii înaintate, organizând schimburi de experiență și consfătuiri de producție — la fața locului — în unitățile agricole fruntașe, la stațiunile experimentale ale institutelor de cercetări. Aceste schimburi de experiență trebuie să se termine cu elaborarea unui plan operativ de introducere în producție a metodelor noi în fiecare unitate de producție a- grlcolă.Multe consilii agricole raionale, printre care și Consiliul Agricol al raionului Ur- zicenl, au organizat sprijinirea efectivă a gospodăriilor colective mai slab dezvoltate prin trimiterea în aceste unități » unor echipe de specialiști, președinți, brigadieri- contabili din gospodăriile colective fruntașe. Aceștia au studiat situația existentă în fiecare gospodărie și pe baza celor constatate au ajutat consiliile de conducere să elaboreze și să aplice unele măsuri pentru întărirea si dezvoltarea gospodăriilor respective.Trebuie să arătăm însă că unele consilii agricole nu s-au străduit îndeajuns pentru ca prin forme și metode noi de conducere să sprijine în mod efectiv activitatea unităților de producție.Pe bună dreptate, membri al consiliilor agricole au criticat unele comitete executive pentru că nu au inițiat acțiuni în care să antreneze specialiști din G.A.C. șl președinți din G.A.C. cu experiență.O condiție de care depinde în cea mal mare măsură succesul muncii consiliilor a- gricole, este folosirea justă a cadrelor de Ingineri agronomi, zootehnicleni, medici veterinari. ingineri mecanizatori din unitățile de producție. în flecare raion există astăzi 30—40 specialiști cu studii superioare, fiecare gospodărie colectivă fiind încadrată cu cel puțin un specialist cu pregătire superioară, fiecare gospodărie de stat cu circa 5 Ingineri, medici veterinari. Aceștia reprezintă o forță considerabilă în agricultură, principalul sprijin, activul consiliilor agricole în unitățile de producție.Comitetele executive ale consiliilor agricole regionale și raionale sînt datoare să poarte o grijă deosebită îndrumării, sprijinirii în muncă a specialiștilor din producție, să analizeze periodic cu aceștia activitatea lor, să se preocupe de îmbogățirea cunoștințelor lor profesionale, să se intereseze de asigurarea condițiilor de muncă și de viață ale acestora.Metoda care trebuie folosită în permanență de cadrele din conducerea consiliilor agricole este munca vie cu oamenii. în unitatea de producție, unde au posibilitatea să cunoască adevărata stare de lucruri, să cunoască nevoile și posibilitățile lor reale, să îndrume specialiștii, președinții de gospodării. Considerăm că trebuie să constituie o obligație pentru consiliile agricole raionale, de a se întîlni periodic cu specialiștii din unitățile de producție. în ședințe organizate, care să aibă drept scop efectuarea schimbului de experiență, dezbaterea problemelor principale ale producției agricole din perioada respectivă.Asa procedează, de pildă, Consiliul Agricol Raional Criș, regiunea Crișana. care a organizat cu specialiștii din unitățile de producție un ciclu de conferințe — cîte una pe lună — cu care prilej se dezbat temeinic cele mal actuale probleme agrotehnice șl de organizare a producției.Specialiștii sînt chemați să asigure aplicarea în producție a măsurilor tehnice și organizatorice stabilite de Consiliul Superior al Agricultorii, de consiliile agricole regionale și raionale. Ei poartă răspunderea principală pentru rezultatele obținute în producție de fiecare unitate agricolă socialistă.Marea majoritate a specialiștilor au răspuns cu entuziasm chemării partidului de a lucra în unitățile de producție. Multi dintre cei plecați să lucreze în gospodăriile colective și-au mutat încă din primele luni și familiile lor la locul de muncă. Aceasta se datorește șl condițiilor de viață create de conducerile unităților în care au fost repartizați, grijii consiliilor agricole, a comitetelor executive ale sfaturilor populare, a organizațiilor de partid.Consiliul Superior al Agriculturii a adoptat metoda de a îndruma în mare parte munca din punct de vedere tehnic pe calea recomandărilor elaborate de institutele de cercetări sau de secțiile Consiliului. care sînt publicate în presa noastră centrală. Prin această metodă s-a înlăturat practica instrucțiunilor birocratice care ajungeau pe teren după zile și săptămîni și care de multe ori nici nu ajungeau la organele cărora le erau adresate. Această metodă este bună, este rapidă și eficace. Consiliile agricole regionale și raionale trebuie să considere aceste recomandări ca obligatorii, să organizeze dezbateri în jurul lor — așa cum s-a procedat în regiunile Banat, Argeș și București, în problema griului — luînd toate măsurile pentru aplicarea lor în viață. Este necesar ca în viitor toate consiliile agricole regionale, împreună cu stațiunile de cercetări agricole, să detalieze aceste recomandări, să ie adapteze la specificul condițiilor din fiecare regiune și să le publice în presa locală, asigurîndu-se în acest fel pătrunderea lor rapidă în unitățile de producție.Din expunerile făcute de președinții consiliilor agricole regionale Banat, București, Dobrogea, a reieșit că în acțiunile pe care le întreprind, un rol însemnat îl are organizarea controlului executării 

tare în raport de producția obținută șl acordării periodice de avansuri bănești, trimestrial și unde este posibil chiar lunar, prin valorificarea către stat, pa bază de contract a unor cantități sporite de produse agricole.Transformarea fiecărei gospodării agricole colective într-o unitate economică puternică, presupune o conducere competentă, calificată a producției în cadrul a- cestor unități. Așa cum am arătat, faptul că în prezent în fiecare gospodărie colectivă lucrează cel puțin un cadru cu pre* gătire superioară, constituie o garanție a organizării raționale a producției, a introducerii și generalizării în practică a cuceririlor științei și experienței înaintate. Obținerea de rezultate bune în producție, reclamă însă cu necesitate creșterea nivelului de pregătire profesională a masei de colectiviști. în această privință de o deosebită însemnătate este asigurarea desfășurării în bune condiții a învățămîntului agrozootehnic de masă. Paralel cu aceasta consiliile agricole trebuie să se preocupe îndeaproape de școlarizarea cadrelor da conducere din gospodăriile colective, președinți, brigadieri, socotitori — asupra problemelor practice ale organizării producției.Tovarăși,în perioada care urmează vor avea lo# adunările generale ale G.A.C. în care M vor prezenta dările de seamă pe anul 1988 și planurile de producție pe 1963. Ținînd seama de recomandările Consiliului Superior al Agriculturii, de experiența anilot trecuți, consiliile agricole regionale șl raionale trebuie să îndrume șl să sprijine gospodăriile colective pentru a-și întoo- ml planuri de producție cît mal reale. Să se țină seama ca suprafețele planificate a fi tnsămînțate cu principalele plante de cultură, în primul rînd cu grîu și porumb, să se realizeze. Producțiile planificate la hectar să fie mobilizatoare, dar trebuie luate măsurile corespunzătoare pentru a fi obținute.Este necesar ca consiliile agricole regionale șl raionale, împreună cu consiliile de conducere și specialiștii din gospodăriil® colective, să analizeze normele de retribuire a muncii pentru președinții G.A.C- vicepreședinți, contabili, socotitori, brigadieri, magazineri, paznici șl să înainteze propunerile de îmbunătățire Consiliului Superior al Agriculturii, astfel încît aceste norme să poată fi definitivate într-un timp scurtTovarăși,Acum, după încheierea lucrărilor deosebit de rodnice ale ședinței Consiliului Superior ai Agricultorii, vă întoarceți din nou la locurile de muncă în gospodăriile colective, gospodăriile de stat și stațiunile de mașini și tractoare, pe câmpurile experimentale șl în laboratoare. Dumneavoastră, cele ma] de preț cadre ale agriculturii, reprezentanți ai maselor largi de oameni ai muncii de la sate, aveți de rezolvat probleme multiple de mare răspundere pentru înfăptuirea sarcinilor stabilite de partid și guvern, privind creșterea producției agricole, ridicarea continuă a nivelului întregii noastre agriculturi.
îndatorirea imediată este de a îndrepta toate forțele spre înfăptuirea acelor măsuri de care depinde obținerea în anul 1963 a unor recolte bogate, realizarea cu succes a sarcinilor în toate ramurile producției agricole. în acest scop, o mare atenție trebuie acordată pregătirii temeinice a lucrărilor agricole de primăvară —* să fie terminate în timpul cel mai scurt arăturile să se asigure revizuirea șl repararea de cea mai bună calitate a întregului pare de tractoare șl mașini agricole, să se procure și să se condiționez# semințele necesare din cele mai bune soiuri și hibrizi pentru zona respectivă. Trebuie efectuat un control permanent asupra stării semănăturilor de toamnă și executate lucrările de întreținere ce se impun.în această perioadă este necesară o grijă deosebită față de animale, luîndu-se măsurile corespunzătoare de întreținere și furajare pentru a se asigura obținerea de producții sporite la toate speciile.Ridicarea producției agricole pe o treaptă mereu mai înaltă nu se poate realiza fără înarmarea întregii țărănimi colectiviste cu bogate cunoștințe agricole. Tocmai de aceea, partidul și guvernul au stabilit măsuri concrete de instruire în masă a colectiviștilor în cadrul învăță- mîntului agro-zootehnic de trei ani. ale cărui cursuri s-au deschis în luna noiembrie. Consiliile agricole regionale și raionale. specialiștii agricoli, conducerile unităților agricole socialiste trebuie să se ocupe cu toată răspunderea de desfășurarea în cele mai bune condiții a acestor cursuri în fiecare gospodărie, să asigure înarmarea colectiviștilor cu cunoștințele ce le sînt necesare realizării de producții mari în sectoarele în care lucrează.Trebuie să subliniem în mod deosebit necesitatea ca în zilele imediat următoare, consiliile agricole, specialiștii de la sate să acorde cea mai mare atenție pregătirii adunărilor generale de bilanț din gospodăriile colective și întocmirii planurilor de producție pe 1963.Pentru realizarea cu deplin succes a sarcinilor mari ce stau în fața agriculturii noastre, este necesar ca activitatea consiliilor agricole să se desfășoare la un nivel cît mai înalt folosindu-se cele mai bune și mai eficace metode de muncă, bogata experiență rezultată din dezbaterile ședinței noastre.Ne exprimăm convingerea că veți munci cu toată hotărîrea, cu entuziasm și pasiune pentru a răspunde cu cinste încrederii acordate de partid și guvern de a organiza și conduce producția agricolă, mobilizînd prin exemplul dv. de muncă încordată și pricepută întreaga țărănime colectivistă, pe toți cei ce lucrează la sate pentru înfăptuirea cu succes a mărețelor sarcini puse de partid în domeniul agriculturii. pentru consolidarea continuă al unităților agricole socialiste și creșterea considerabilă a uroducției agricole.în numele dv. al consiliilor agricole regionale și raionale, al inginerilor și tehnicienilor, al țărănimii colectiviste, în numele tuturor lucrătorilor din agricultură, asigurăm conducerea partidului nostru, guvernul R. P. Romîne, pe tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej personal, că vom munci cu tot entuziasmul și devotamentul pentru realizarea sarcinilor ce au fost stabilite de partid pentru agricultură, pentru înflorirea patriei noastre socialiste.



Cuvîntul tov. ing. Barbu Popescu,
președintele consiliului agricol regional DobrogeaLa început, vorbitorul a arătat că anul acesta, în regiunea Dobrogea, condițiile climatice au fost cele mai vitrege din ultimii 40 de ani. Cu toate acestea s-a obținut o producție medie la hectar pe regiune de 1960 kg grîu și 2080 kg. porumb boabe. Față de recoltele ce se realizau în trecut, în asemenea condiții, producția din acest an a fost de 6-7 ori mai mare.Ce a contribuit la obținerea acestor rezultate ?In primul rînd, în regiunea noastră colectivizarea agriculturii s-a încheiat încă din 1957, ceea ce a permis ca puternicul ajutor acordat de stat, prin înzestrarea agriculturii cu mijloace mecanizate, semințe de soi etc., să fie folosit tot mai bine în scopul ridicării producției agricole, în al doilea rînd, activitatea desfășurată de către organizațiile de partid, de cadrele tehnice a dus la creșterea nivelului de cunoștințe al țăranilor colectiviști, al mecanizatorilor și celorlalți lucrători din a- gricultură. în al treilea rînd, a crescut rolul specialiștilor în introducerea în practică a științei agricole și a experienței înaintate. Acum, în gospodăriile colective din regiune lucrează 287 ingineri agronomi, 78 ingineri zootehnici, 70 medici veterinari.Toți acești factori asigură executarea lucrărilor agricole în condiții din ce în ce mai bune. In regiune există însă diferențe însemnate de producție de la o unitate a- gricolă la alta, în condiții pedoclimatice și economice asemănătoare. Aceasta ne arată că avem încă mari posibilități de sporire a producției agricole prin executarea lucrărilor la un înalt nivel agrotehnic în toate gospodăriile agricole de stat și gospodăriile colective. în această direcție își îndreaptă acum atenția consiliul agricol regional.In continuare, vorbitorul s-a referit pe larg la experiența cîștigată de consiliul a- gricol regional în conducerea agriculturii regiunii. N-a fost ușor să se treacă de la vechiul stil de muncă, folosit de fostele secții agricole, la un stil de muncă nou, caracterizat prin conducerea competentă, în cunoștință de cauză și cu perspectivă, precum și rezolvarea operativă a problemelor ce le ridică realizarea sarcinilor trasate de partid și guvern privind sporirea producției agricole și întărirea gospodăriilor colective.îndrumați permanent de comitetul regional de partid ne-am străduit să imprimăm de la început operativitate în activitatea consiliilor agricole, să determinăm pe tovarășii noștri membri ai consiliului agricol regional și din consiliile agricole raionale să se considere adevărați conducători, răspunzători pentru bunul mers al agriculturii. Cadre scoase din producție, care lucrează la nivelul consiliului a- gricol regional, sînt relativ puține. Dar avem în unități un mare număr de cadre, și dintre cele mai bune, care formează consiliul agricol regional și consiliile raionale. Am folosit forme diverse pentru a atrage pe acești 230 de tovarăși membri a! consiliului la conducerea agriculturii.în acest sens am orientat activitatea consiliului ca, paralel cu realizarea sarcinilor curente, de campanie, să se studieze problemele de perspectivă ale agriculturii. S-au format colective de specialiști care au analizat în unitățile de producție condițiile existente și, pe această bază, s-a elaborat un plan de dezvoltare a zootehniei în perspectivă, care a fost supus dezbaterilor în comitetul executiv și în plenara consiliului agricol regional.în privința dezvoltării viticulturii In regiune am studiat condițiile din unitățile noastre și s-au întocmit lucrări de microraionare a viticulturii și pomicul- turii, stabilindu-se sarcinile și orientarea care trebuie să fie dată fiecărei unități.Vorbitorul a arătat apoi că s-au studiat cauzele care determină ca de la o gospodărie la alta să existe diferențe de producție la grîu și porumb și s-au luat măsuri mai ales în ce privește asigurarea densității plantelor la porumb, executarea

Cuvîntul tov. Gheorghe Goina,
Erou al Muncii Socialiste, președintele G. A. C. 

din Sintana, regiunea Crișanaîn gospodăria noastră colectivă, cultura cerealelor și îndeosebi griul și porumbul se bucură de o atenție deosebită. Recoltele mari pe care le obținem ne dau posibilitatea să valorificăm cantități sporite de grîne și să realizăm venituri bănești ridicate, care contribuie la creșterea fondului de bază și a valorii zilei-muncă. Anul acesta bunăoară, am realizat de pe o suprafață de 830 ha, o producție medie la hectar de 5 347 kg porumb boabe. Și la celelalte culturi am obținut producții sporite la hectar.Ce am făcut pentru aceasta ? Cu sprijinul mecanizatorilor de lă S.M.T. ne-am îngrijit ca întreaga suprafață destinată acestei culturi să fie arată de îndată ce s-a strîns recolta. Pregătirea terenului în bune condiții a avut, fără îndoială, o influență pozitivă asupra creșterii producției agricole la hectar. A intrat în tradiția gospodăriei noastre ca întreaga suprafață destinată însămînțărilor de primăvară să fie arată din toamnă, la 28-30 cm adîncime.Pe lingă folosirea îngrășămintelor o mare parte din terenurile gospodăriei noastre au fost fertilizate prin cultivarea, în fiecare an, a cîte 200—300 de ha cu lu- cernă, după care urmează grîu, iar apoi cultivăm porumb. Aplicînd o îngrășare sistematică, noi am reușit să facem să dea rod bogat de grîu și porumb și unele terenuri socotite de bătrîni ca neproductive. S-a văzut însă că pămîntul dacă îi dai, iți dă, dacă nu, nici el nu are de unde să producă.în ce privește densitatea plantelor, colectiviștii noștri s-au convins că nu „rarul umple carul*. De aceea, atît ia semănat cît și la prășit, ne îngrijim de asigurarea unui număr corespunzător de plante la hectar, Lucrările de întreținere a porumbului 

prașilelor. Membrii consiliului agricol regional au studiat în unități, împreună cu cadrele tehnice, care sînt soiurile de grîu corespunzătoare condițiilor din unitățile respective.împreună cu stațiunea experimentală Dobrogea, și cu sprijinul Consiliului Superior al Agriculturii, am stabilit un număr de 56 puncte experimentale, iar problemele care urmează să fie studiate a- colo și analizate sînt tocmai cele legate de necesitățile imediate ale practicii.Prin controalele pe care le fac membrii consiliilor agricole în unități, avem posibilitatea să vedem modul cum tovarășii noștri își duc la îndeplinire sarcinile. Am avut anul acesta condiții deosebite la semănatul griului. Am consultat membrii consiliului agricol regional în ce privește modul cum trebuie să semănăm griul, dacă trebuie să semănăm grîu după grîu sau să așteptăm recoltatul porumbului. Consultația a fost prețioasă și marea majoritate a membrilor consiliului a fost de părere că decît să întârziem este mai bine să semănăm grîu după grîu în condiții bune și la timpul optim, luînd bineînțeles și măsuri pentru a preveni atacul zabrusului.Unele secții ale Consiliului Superior al Agriculturii — mai ales secțiile fond funciar și creșterea animalelor — dau tot felul de indicații, multe dintre ele bine cunoscute nu numai de inginerii de la consiliile regionale dar și de tehnicienii din unități. Desigur, trebuie să ni se trimită de la Consiliul Superior al Agriculturii indicații și acte normative, dar ele să reprezinte ceea ce este necesar, folositor, nou.Subliniind că organizarea și conducerea oricărui sector economic necesită o bună evidență, vorbitorul a propus să Ce schimbată formularistica pe care o are acum Direcția Centrală de Statistică, iar formularele care urmează să fie introduse în anul viitor, să fie în prealabil trimise spre consultare la nivelul consiliilor agricole regionale și raionale.Vorbitorul a propus să se întocmească un regulament de funcționare a consiliilor agricole în vederea mai bunei precizări a relațiilor consiliilor agricole cu celelalte organe.Mai există încă la noi practica de a fi luați specialiștii din munca lor de zi cu zi și trimiși în diferite acțiuni- In felul a- cesta nu se poate face o conducere calificată la regiune și raioane. La raion, la comună sînt oameni care cunosc bine sarcinile, activiști de partid, de sfat, ingineri. Este bine să-i lăsăm să-și facă treaba, nu noi să mergem să le facem munca lor. Firește trebuie să-i controlăm, să-i sprijinim, să urmărim cum se realizează planul, Intervenind acolo unde nu merge bine. Inginerul să Ce un organizator activ în comuna respectivă. Să fie un profesor de ceas cu ceas, de minut cu minut, pentru ca din. flecare om al agriculturii noastre să facă un bem eunoecătaral tuturor prctlem-elcr agrotehnice.Consider ci e necesar ca Cmalin] Superior al Agriculturii să se ocupe mai m,JIt de generalizarea a ceea ce este mai bun Intr-o regiune sau alta.Vreau să relev încă o problemă. Trebuie să se facă o largă publicitate prin organele de presă a unor aspecte legate de stilul de muncă al consiliilor agricole regionale și raionale. Simțim nevoia unor asemenea materiale la nivelul consiliului agricol raional sau chiar regional pentru ca să împărtășească fiecare din experiența lui și din ce a realizat mai bun.în încheiere vorbitorul a făcut unele propuneri privind producerea unor mașini agricole, extinderea sorgului hibrid, înzestrarea unităților cu truse de laborator, organizarea mai bună a stațiilor meteorologice din regiune, îmbunătățirea activității stațiilor de însămînțări artificiale și incubație etc.Vom depune toată stăruința pentru realizarea sarcinilor puse de conducerea partidului în fața noastră ca organe de conducere a agriculturii.

le-am făcut la timp. Pe cele 830 de hectare cultivate cu porumb s-au executat trei prașile mecanice și patru prașile manuale.Muncind în acest fel, aplicînd cu grijă metodele agrotehnice am realizat, așa cum am mai spus 5.347 kg .porumb boabe la hectar. Să nu creadă cineva prezent în a- ceastă sală, că porumbul l-am cultivat în sistem irigat. Mureșul este la o distanță de 24 km de terenurile gospodăriei noastre. Totuși, dacă am scos recolte bune, aceasta se datorește agrotehnicii aplicate în mod diferențiatîn continuare, vorbitorul s-a referit la ajutorul dat gospodăriilor colective vecine. Gospodăria colectivă Socodor, de pildă, nu obținea rezultate pe măsura posibilităților pe care le avea. Consiliul de conducere al gospodăriei noastre, brigadierii. au ajutat această unitate, au împărtășit din experiența pe care am acumulat-o noi. Bineînțeles, gospodăria de la Socodor a fost ajutată și de comitetul raional de partid și de sfatul popular raional. Ca urmare a sprijinului acordat, gospodăria a început să obțină rezultate tot mai bune în sporirea producției, în întărirea economico-organizatorică.După ce organele de partid și de stat locale au considerat că ne-am făcut în- tr-un fel datoria față de gospodăria din Socodor, ne-au dat în seamă o altă unitate, situată la 4 km distanță de Sintana. Sîntem convinși că, ajutând consiliul de conducere al acestei gospodării, arătînd practic cum rezolvăm noi o problemă sau alta, vom contribui ea și această unitate să se ridice la nivelul gospodăriilor fruntașe.în lupta pe care o desfășurăm pentru 

obținerea unor recolte bogate, pentru dezvoltarea fermelor zootehnice și a altor ramuri de producție, noi avem nevoie de unele utilaje. Aș cere să fim sprijiniți mai mult cu unele utilaje necesare pentru mărunțirea terenului.
Cuvîntul tov. ing. Vasile Cojocaru,

director al Trustului Gostat CraiovaUnitățile din cadrul Trustului Gostat Craiova dețin o suprafață de peste 70.000 ha de teren arabil. Cea mai mare parte din această suprafață este cultivată cu cereale și în primul rînd cu grîu și porumb. Aș vrea să prezint rezultatele obținute la aceste culturi. Deși timpul n-a fost prielnic, o seamă de gospodării au realizat în acest an producții medii la hectar ridicate. La gospodăria de stat din Rastu, de pildă, s-au obținut 3 449 kg de griu la ha ; gospodăria din Afumați a depășit producția medie planificată la această cultură cu peste 500 kg la ha ; în medie, pe întregul trust s-a obținut o recoltă de 1 750 kg de grîu la ha.La porumb cele mai bune rezultate le-au obtinut un număr de 13 unități, printre care gospodăriile de stat din Rastu, Băi- lești. Corabia, Filiași și altele. Gospodăria de stat din Rastu a cules în această toamnă, în medie la hectar, pe întreaga suprafață cultivată, cîte 5 000 kg porumb boabe.Realizările gospodăriilor noastre la cultura cerealelor se datoresc aplicării la timp și în bune condiții a metodelor agrotehnice înaintate. O deosebită importanță in obținerea unor recolte bogate a avut folosirea semințelor din soiuri și hibrizi de mare productivitate.Inginerii și mecanizatorii din gospodării au acordat o mai mare atenție executării arăturilor, imediat ce terenul era eliberat de recoltă. Lucrarea s-a făcut la adînci- mea cuvenită, fără greșuri. într-un cuvînt a fost de bună calitate. în felul acesta s-au asigurat condiții ca semănatul să se efectueze într-un teren bine pregătit. Pentru întreținerea culturilor. în unitățile noastre s-a folosit sapa rotativă și s-au aplicat cel puțin trei prașile mecanice pentru distrugerea buruienilor și menținerea apei în solCu toate că trustul nostru și-a îndeplinit sarcinile de livrare la porumb, diferențele de producție de la o gospodărie la alta în condiții asemănătoare ne arată
Cuvîntul tov. ing. Gheorghe Moldovan,

președintele consiliuluiîn urma încheierii colectivizării agr. culturii. a măsurilor luate de conducerea partidului și guvernului cu privire la reorganizarea conducerii agriculturii. in regiunea Cluj, ca și în toate celelalte regiuni ale țării, s-au deschis largi perspective pentru creșterea contir.uă a producției agricole vegetale *i animae.O ramură importantă a arrirr'turi’ regiunii noastre este meșterea animalei re F mal ales a bovinelor. La boc exastă coc- diții deoeebrt de prdefcxe penrnn dervat- tarea rvre*-.:rt fl te primul rted rrrre- fețe întinse de pirunj sf finețe naturala, care ocupă circa 54 ka rrtă dtn suprafața agricolă > regiunii.Creșterea nnmfcuhri de animale proprietate obștească a »ospodiri2eT colective este una din preocupărue de seamă ale organizaților de partid. noaCaior a- gricole $i coufliDor de enedusere a'.e gospodăriilor colective. Dat-oc-.tă mărmum luate, la sfirșitul anului 1*52 t:c reairza și chiar depăși sarcinile privind sporire* numărului de animale nope 'etate obștească. Pe baza creșterii animalelor ur.ere. provenite din prăsii ă proprie, prin folosirea creditelor acordate de stat pe termen lung șl a fondurilor proprii gospodărire colective au sporit simțitor numărul de bovine, ovine și porcine la șuta de hectare.începînd cu anul viitor, efectivele de animale vor crește In principal pe seama prăsilei proprii iar din anul 1364 o mare parte din gospodării vor pc'ee vinde bovine de rasă pentru prăsUă.Pentru cunoașterea producției și rentabilității fermelor de anima’. rn-rern] a- grico! regional s-a ocupat de introducerea în gospodăriile colective a evidenței zootehnice primare. Consider că această problemă ar trebui analizată de Consiliul Superior al Agriculturii pentru a stabili precis evidențele ce trebuie ținute în sectorul zootehnic și care să fie uniformizate pe întreaga țară.O problemă de cea mai mare însemnătate, care se ridică în fața noastră, este a- sigurarea bazei furajere. Cea mai mare rezervă pe care o avem o constituie creșterea producției de masă verde pe pășunile și finețele naturale. Ne propunem ca în perioada ce urmează să dezbatem cu fiecare unitate în parte această problemă și să stabilim o serie de măsuri care să
Cuvîntul tov. ing. Zaharia Groza, 

președintele consiliului agricol raional FocșaniSe știe că raionul Focșani este unul din raioanele cu cele mai mari podgorii. Suprafața sa cultivată cu viță de vie însumează 15.000 hectare. Producția medie de struguri realizată în acest an la gospodăriile colective este de 8.000 kg la ha Producții mari în cadrul raionului au fost obținute de stațiunea experimentală viticolă Odobești, care a obținut peste 13.000 kg struguri la ha, G.A.S. Odobești cu 13.000 kg, G.A.C. Unirea cu o producție medie de 11.000 kg, G.A.C. Urechești a obținut de pe o suprafață de peste 700 ha o producție de 10.000 kg struguri la haTerminarea colectivizării agriculturii a influențat în mod favorabil și dezvoltarea sectorului viticol. Astfel, dacă în perioada 1956—1961 în raionul nostru s-au plantat cu vie 314 ha, numai în primăvara acestui an s-au plantat 257 ha, iar în toamna aceasta și în primăvara anului 1963. în gospodăriile colective din cuprinsul raionului, se vor planta peste 600 ha cu vie.în planul de perspectivă, s-a prevăzut ca pînă în anul 1965 să se planteze cu viță terenurile bune pentru vii, iar suprafețele ocupate de vil hibride la șes, să fie

Asigur conducerea partidului nostru că colectiviștii din Sîntana sînt hotărîți să muncească în așa fel incit sarcinile pe care le vom înscrie în planul de producție pe anul 1963 să fie îndeplinite și chiar depășite..

că avem încă mari posibilități nefolosite de sporire a recoltei. Vom lua măsuri pentru a le folosi din plin în anul viitor, pentru a livra statului cantități tot mai mari de cereale, carne, lapte, lînă și alte produse.în regiunea noastră sînt o seamă de gospodării colective care au luat ființă la începutul acestui an. Gospodăriile de stat au acordat sprijin acestor unități, pu- nîndu-le la dispoziție peste 17 mii tone de semințe de cereale, importante cantități de material săditor pomiviticol, peste 1 000 de scrofițe, reproducători de rase și altele.Experiența multor gospodării de stat fruntașe este folosită de colectiviști în lupta pe care o duc pentru creșterea producției agricole. Numeroase gospodării colective au o legătură strînsă cu unitățile noastre se consultă periodic cu specialiștii de aici în aplicarea diferitelor metode agrotehnice. Asemenea colaborare s-a statornicit intre gospodăriile de stat Băilești, Afumați. Redea. Deveselu, Studina și altele. cu gospodăriile colective din împrejurimi.In încheiere vorbitorul a spus : într-o seamă de gospodării de stat din trustul nostru schițele de organizare a teritoriului agricol nu mai corespund cerințelor actuale. De aceea propun Consiliului Superior al Agriculturii ca, prin secția fond funciar, să se dea sarcină oficiului regional de proiectare și organizare a teritoriului agricol, să înscrie această problemă în planul pe 1963. Cît de importantă este executarea acestei lucrări se poate vedea din următorul exemplu. în urma lucrărilor de organizare a teritoriului agricol care s-au executat în vara acestui an la gospodăria de stat Redea. s-a realizat, prin desființarea unor drumuri inutile, o creștere a suprafeței arabile cu 52 ha.Lucrătorii din cadrul Trustului Gostat Craiova se angajează să depună toate eforturile pentru realizarea sarcinilor de plan pe anul 1963
agricol regional Clujduci la creșterea producției pășunilor și tinetelor naturale. De aceea. în următoarea ședință a consiliului agricol regional V-— stabili cele mai eficiente măsuri, tinted seama de mijloacele și posibilitățile de care dispunem.Paralel cu măsurile de creșterea pro- dutției pe pajiștile naturale ne vom ocupa îndeaproape de cultura trifolienelor ce ocupă peste 30 000 ha. In legătură cu aceasta »S vrea să ridic problema asigurării utSajuhd necesar treiera tulul trifoiului. Putem obține ea 40 ia sută mai multă să- mință de trifoi prin folosirea unor batozeO plantă furajeră de mare perspectivă pentru regiunea noastră și care valorifică foame bine tereaurile improprii altor culturi. inclusiv terenurile cu pantă mare, este sparceta. Extinderea acestor culturi, pe aceste terenuri, constituie o rezervă per.tru asigurarea furajelor. încă în cursul acestui an au fost luate măsuri pentru a se asigura sămînță necesară.O problemă importantă de care s-a o- eunat consiliu] agricol regional a fost e- xecutarea adăposturilor necesare dezvoltării efectivului de animale. în regiune s-au executat în cursul acestui an aproape 500 grajduri și multe alte construcții zootehnice. Vom căuta să extindem tipurile de construcții cele mai potrivite, ne vom ocupa de amplasarea lor cît mai bună, de aprovizionarea eu apă și altele.Considerăm că institutele noastre de cercetări se ocupă insuficient de această problemă si că multe dîn soluțiile date prin proiectele tip nu răspund cerințelor. Este necesar de a întări oficiile regionale de proiectare și organizare a teritoriului cu o serie de specialiști, care să se ocupe de proiectarea aprovizionării cu apă. care să lucreze în strînsă legătură cu cei ce se ocupă de organizarea teritoriului.Relieful regiunii, precum și specificul climatului oferă condiții favorabile pentru dezvoltarea sectorului pomicol. în acțiunea de plantare respectăm toate indicațiile cu privire la folosirea rațională a pămîntului.Noi considerăm că ar fi bine ca problema aprovizionării gospodăriilor colective, inclusiv cu materiale de construcție, ciment, cherestea etc_ să fie încredințată întreprinderii de aprovizionare a consiliului regional.

date culturilor de cîmp. în anul viitor se va termina plantarea cu vie a unui masiv de circa 300 de ha. pe un teren pînă acum neproductiv, lucrare care a devenit posibilă numai în condițiile completei colectivizări.Pentru dezvoltarea acestui sector, noi am luat o serie de măsuri privind asigurarea cu material săditor. Astfel, dacă înainte în raionul nostru erau numai 2 ha amenajate cu școli de viță, în acest an numai la gospodăriile colective am avut peste 23 ha cu școli de viță, iar pentru 1963 am luat măsuri să pregătim 40 hâ Cu școli de viță. Pe plan local asigurăm 1.600.000 fire.Cu toate acestea, n-avem suficient material săditor necesar plantării suprafețelor cu vie planificate pentru anul viitor și solicităm sprijin în această direcție Consiliului Superior al Agriculturii,In continuare, vorbitorul a arătat că este necesară sporirea dotării S.M.T.-url- lor cu tractoare grele pentru desfundat.Vorbitorul s-a ocupat, de asemenea, de felul cum lucrează consiliul agricol raional, de metodele sale de lucru. El a arătat 

că biroul comitetului raional de partid a analizat stilul de muncă al consiliului, l-a îndrumat să mobilizeze pe toți membrii consiliului pe secții în vederea, realizării sarcinilor. Prin antrenarea președinților și inginerilor din gospodării, am izbutit ca în acest an plantările să înceapă chiar din toamnă, cum nu s-a făcut niciodată pînă acum. S-au luat, de asemenea, o serie de măsuri pentru adăpostirea animalelor, redarea terenurilor neproductive în circuitul agricol. Ingineri și președinți din gospodăriile colective mai puternice sprijină gospodării mai slab dezvoltate.După părerea noastră, sînt folositoare întâlnirile pe care le avem de două ori
Cuvîntul tov. ing. Constantin Anderca,-

președintele consiliuluiColectivizarea agriculturii a creat condiții deosebite pentru sporirea producției agricole. Datorită aplicării metodelor agrotehnice înaintate, în regiunea noastră s-a obținut în acest an o recoltă bună de porumb. Cele trei trusturi Gostat din regiune au înregistrat o producție medie de 3.200 kg. porumb boabe la hectar, din care trustul Arad pe 19.000 ha. a realizat o producție de 3.700 kg. la hectar. Totodată, 161 gospodării colective pe 24.000 ha. au obținut între 5.000—6.000 kg. porumb boabe la ha., iar pe 30.000 ha. au obținut între 4.000—5.000 kg. porumb boabe la ha. Aceasta ne arat.' ce condiții prielnice e- xistă în regiunea Banat pentru cultura porumbului.In continuare, vorbitorul s-a referit la experiența consiliului agricol regional. Consider trei probleme mai importante legate de stilul de muncă al consiliului: antrenarea unui număr mai mare de specialiști în conducerea agriculturii, controlul aplicării hotărîrilor și răspîndirea experienței înaintate. Aceste trei laturi sînt esențiale, și ne pot duce la găsirea unor metode bune de muncă.In cele cîteva luni care au trecut de la înființarea consiliilor agricole, cu ajutorul comitetului regional de partid, noi ne-am orientat munca în două direcții principale: în primu] rînd. să conducem direct și în mod operativ procesul de producție agricolă, să rezolvăm problemele curente ale campaniilor și cerințele curente ale unităților socialiste din regiune. în al doilea rînd, ne-am propus să studiem unele aspecte de perspectivă ale activității econo- mico-organizatorice a gospodăriilor colective. Desigur că la început n-a fost ușor și trebuie să spun că ne-am izbit de unele greutăți. în prezent ne străduim să găsim căile de rezolvare a problemelor ce le ridică viața, să îmbunătățim continuu metodele noastre de muncă.Pentru stabilirea celor mai bune soiuri de grîu, în numeroase gospodării colective s-au înființat loturi demonstrative. în această acțiune. noi am antrenat toți membrii secției de cereale și plante tehnice. Ei au primit din timp sarcina să analizeze comportarea acestor soiuri și au completat fișele și registrul griului. Pe baza aceasta s-a convocat apoi o ședință de secție la care au fost chemați specialiști de la Institutul agronomic și de la stațiunea experimentală Lovrin. Prin discuțiile purtate am reușit să lichidăm o serie de lipsuri.
Cuvîntul tov. ing. Tiberiu Mureșan, 
directorul Institutului de cercetări pentru cereale 

și plante tehnice — FunduleaAvem dîn nou ocazia să ne bucurăm de rezultatele deosebite obținute în producție de numeroșii lucrători din agricultură, ca un efort al îmbunătățirii stilului de muncă și al tehnicii folosite în lucrarea pă- mîntuluî.Prezentarea șl discutarea în plenara Consiliului Superior al Agriculturii și în cadrul secțiilor sale a planului de cercetare propus de către Institutul Central de Cercetări Agricole, este o măsură care a- parține unei forme avansate de organizare a agriculturii, care contribuie la precizarea drumului ce trebuie urmat de către sectorul de cercetare.Consultarea largă a planului de cercetări de către cei mai încercați lucrători din agricultură, a ajutat la orientarea a- cestuia pe linia necesităților reale ale a- griculturii, la abordarea acelor probleme care au un efect imediat asupra sporirii producției agricole.Este pentru prima oară cînd proiectul de plan tematic de cercetare se definitivează printr-o participare âtît de largă.Această măsură a fost posibilă ca urmare a încheierii colectivizării agriculturii și a reorganizării conducerii ei. Colectivul de cercetători din cadrul Institutului de cercetări pentru cereale și plante tehnice apreciază discuțiile purtate ca un sprijin substanțial în cunoașterea problemelor care frămîntă pe cei care lucrează în unitățile de producție, probleme care sînt obstacole în drumttl către producțiile mari și la înlăturarea cărora se cere un aport însemnat al cercetătorilor prin rezultatele experiențelor lor.Prin reorganizarea activității de cercetare agricolă în țara noastră, planul tematic de cercetare se realizează într-o rețea largă do stațiuni experimentale, repartizate în toate regiunile administrative.Din discuțiile purtate reiese că nu peste tot stațiunile experimentale sînt folosite eu maximum de eficiență și se cere grabnic remediată această lipsă, cu Stopul folosirii ma! intense a stațiunilor in rezolvarea problemelor din agricultura zonei respective. In afara stațiunilor experimentale. în cadrul gospodăriilor colective s-au înființat puncte CXperiffierităle, ăl căror mod <je organizară trebuie să fie axat pe plănui tematic de cercetări al stațiunilor, încheierea colectivizării și redistribuirea cadrelor din agricultură face posibilă lărgirea acestor puncte experimentale în gospodăriile colective șl avOm convingerea că buna lor organizare Va sprijini sporirea producției, sarcină permanentă a tuturor lucrătorilor din agricultură.S-a scos în evidență de către unii tovarăși necesitatea documentării cadrelor care lucreăfă efectiv în producție ; cu a- tît mai necesară apare îhsă documentara la nivelul mondial a cercetătorilor din institutele noastre. E necesar deci să se organizeze un sistem de documentare a tuturor celor ce lucrează în agricultură, corespunzător agriculturii socialiste din țara noastră.Pentru aceasta, propun Să se creeze un puternic centru documentar agricol, așa cum există în domeniul forestier, feroviar, medical șl chimie.Institutul nostru de cercetări a obținut 

pe lună cu inginerii din gospodăriile colective și la care participă și cîte un membru al biroului raional de partid. In aceste întâlniri noi analizăm munca desfășurată, sarcinile ce ne stau în față. Se țin, de a- semenea, lecții ale cercului de economie agrară, la care participă și unii președinți de gospodării colective. La ședința secției hortiviticole participanții au împărtășit din experiența unităților care obțin producții mari.Vom munci neobosit pentru dezvoltarea și refacerea patrimoniului viticol, pentru realizarea tuturor sarcinilor ce ne revin în dezvoltarea agriculturii raionului.
agricol regional BanatLa fel am procedat și în ce privește controlul însămînțărilor de toamnă. La început ne-am pus întrebarea : cu cine să facem acest control, deoarece la raion sînt puțini oameni. Soluția a fost următoarea : s-a luat cîte un inginer, membru al consiliului raional, din fiecare gospodărie colectivă care a controlat cîte două gospodării din jur și astfel defecțiunile constatate le-am remediat pe loc.Tov. ing. Mircea Neagu este președintele gospodăriei colective de la Beciche- recul Mic, membru în Consiliul Superior al Agriculturii și membru în consiliul a- gricol raional. El e un om cu experiență t bogată; gospodăria pe care o conduce este7 bine pusă la punct. Consiliul agricol raional i-a dat o serie de sarcini, printre care să ajute o gospodărie vecină în campania agricolă de toamnă și rezultatele au fost bune.Vorbitorul a redat apoi cîteva aspecte privind modul de urmărire a aplicării măsurilor tehnico-organizatorice luate de consiliile agricole. Cunoscîndu-se faptul că pentru obținerea unor producții mari ds porumb, un rol insemnat îl are asigurarea unei densități optime de plante la hectar, au fost luate măsuri de instruire a mecanizatorilor și s-au organizat consfătuiri în fiecare raion, în fiecare unitate. Pe baza experienței cîștigate de unitățile fruntașe s-a hotărît ca rărirea porumbului să se execute de către echipe speciale, iar la retribuirea muncii colectiviștilor să se țină seama și de recolta obținută.Comitetul regional de partid ne-a ajutat în perfecționarea metodelor de control, în- drumîndu-ne ca acesta să se efectueze la timp, în mod planificat, la fața locului și să fie făcut chiar de către membrii consiliului.O altă latură importantă a muncii consiliilor agricole este generalizarea experienței înaintate. Majoritatea membrilor consiliilor agricole, lucrînd direct în producție au putut să vină cu o serie de inițiative valoroase care au fost experimentate și apoi generalizate. Așa s-au putut extinde loturile de mecanizare complexă la porumb pe 56.000 hectare, obținîndu-se un spor de recoltă de 945 kg. la hectar, față de restul suprafețelor, redueîndu-se totodată și consumul de zile-muncă.în încheiere, vorbitorul a făcut maî. multe propuneri legate de elaborarea unui regulament de funcționare a consiliilor a- gricole, înființarea punctelor de normare a muncii, în gospodăriile colective, alimentarea cu apă a gospodăriilor colective etc.

unele succese deosebite ca, de pildă, în ameliorarea porumbului, ceea ce ne permite ca în 1964 întreaga suprafață cultivată cu porumb să poată fi însămînțată cu sămînță dublu hibridă.Mai există însă rămînere în urmă în activitatea de ameliorare a cartofului, sfeclei de zahăr, plantelor furajere și chiar a griului. în aceste direcții, sectorul de cercetări trebuie să-și intensifice activitatea, să aprofundeze studiile pentru a veni mai rapid în sprijinul unităților de producție.în cadrul numeroaselor probleme de cercetare Institutul de la Fundulea a urmărit fundamentarea sistemului de producere de semințe pe baze științifice și s-a preocupat de producerea cantităților de sămînță elită necesară sectorului de producție. în ce privește producerea de hibrizi simpli și înmulțirea liniilor con- sangvinizate de porumb, institutul și-a îndeplinit sarcina trasată de documentele de partid creîndu-se posibilitatea ca în 1963 să se poată produce sămînță de porumb dublu hibrid pentru însămînțarea întregei suprafețe care se va cultiva cu porumb în anul 1964, ceea ce Influențează în mod favorabil aspectul economic al culturii porumbului în țara noastră.Subliniind importanța înmulțirii seminței elită la unele plante și a producerii seminței dublu hibrid de porumb, a propus ca rolul Agrosemului să fie limitat în această privință mai mult la problema # contractărilor. Deoarece în fiecare regiune există o stațiune experimentală care se ocupă și de problema producerii seminței elite, ar fi bine ca aceasta să fie folosită ca punct de plecare al seminței către o rețea de gospodării agricole de stat și gospodării colective specializate în înmulțirea semințelor necesare regiunii respective. Astfel, se va reduce în mod. considerabil transportul de sămînță de la gospodăriile specializate la cele care folosesc semințele pentru organizarea loturilor se- mincere proprii.Organizarea loturilor semincere în cadrul •' gospodăriilor producătoare nu mai poate constitui o problemă greu de rezolvat, deoarece acestea au cadre care pot a- sigura asistența tehnică necesară. Aceste loturi pot fi utilizate și ca loturi demonstrative, în care să se aplice întregul complex de măsuri agrotehnice în vederea demonstrării superiorității agrotehnicii a- vănsate și să asigure condiții bune pentru obținerea unei semințe de calitate superioară.în încheiere, vorbitorul s-a ocupat de problema circulației semințelor. Pentru a- ceasta a propus ca laboratoarele regionale pentru controlul semințelor să se ocupe de stabilirea însușirilor fizice șl biologice ale semințelor, prin analize de laborator și recunoaștere în cîmp.Unificînd într-o singură unitate laboratoarele raionale și cele regionale, și tn- globîndu-le în activitatea stațiunilor experimentale, se va putea asigura o rezolvare mai competentă a calității semințelor.



La discuțiile care s-au purtat în cadrul ședințelor ținute de Secția de cereale și plante tehnice au luat parte 33 de membri ai Consiliului Superior al Agriculturii și invitați: președinți de gospodării colective și ingineri agronomi care lucrează în aceste unități, președinți și vicepreședinți de consilii agricole regionale și raionale, specialiști de la institutele de cercetări și de la stațiunile experimentale, cadre didactice din învățămîntul agricol mediu și superior, specialiști de la Consiliu} Superior al Agriculturii.Tovarășii care au luat cuvîntul in Ședințele secției și în ședințele plenare ale Consiliului Superior al A- griculturii au analizat pe larg și cu simț de răspundere munca desfășurată în acest an pentru îndeplinirea sarcinilor trasate de partid și guvern privind sporirea producției la hectar la toate plantele cultivate și în primul rînd la cereale.Ei au subliniat că, deși condițiile
Pentru producții mari de grîu 

și porumbPerioada care a trecut de la constituirea consiliilor agricole — a a- rătat tov, Vasile Vedeanu, președintele Consiliului agricol regional București, care a luat cuvîntul în cadrul ședinței plenare — a fost o perioadă de realizări însemnate, de muncă intensă care s-a soldat cu bune rezultate. Mă voi referi la u- nele realizări în sporirea producției de grîu și porumb, a arătat vorbitorul, la învățămintele care le-am tras pentru viitor.Creșterea producției la hectar a Stat și stă în centrul preocupărilor oamenilor muncii din agricultura regiunii București, a specialiștilor de la consiliile agrieole. Recoltele obținute în acest an sînt cu mult superioare celor din anii precedenți cu condiții asemănătoare. Dar au ieșit puternic în evidență și rezervele mari de sporire a producției la hectar. Iată cîteva exemple.în raionul Slobozia, gospodăria colectivă din Miloșești a obținut de pe 316 ha cite 4126 kg porumb boabe la hectar. In același timp, gospodăria colectivă vecină, Andrășești pe 345 ha a obținut numai 2 090 kg. La prima gospodărie s-a arat din toamnă întreaga suprafață, s-a îngrășat cu bălegar 50 la sută din teren, in- sămînțarea s-a făcut în cuiburi cu mașina, densitatea a fost între 28 000—35 000 planta la hectar și s-au aplicat patru prașile.La G.A.C. Andrășești nu s-a arat în toamnă întreaga suprafață, nu s-au aplicat îngrășăminte organice, iar însămînțările s-au făcut în condiții necorespunzătoare.Din analiza rezultatelor obținute în producția de grîu și porumb, desprindem învățăminte prețioase. Noi considerăm că aplicarea principalelor măsuri agrotehnice trebuie aă fie urmărită îndeaproape și în mod perseverent în tot timpul procesului de producție, pentru a putea interveni din timp și a putea înlătura deficiențele care apar pe parcurs. In această direcție uh rol deosebit revine inginerilor agronomi din gospodăriile colective, din consiliul a- gricol regional și consiliile agricole raionale. Noi trebuie să dăm un sprijin deosebit acelor gospodării colective pe care le știm că nu acordă suficientă importanți sau nu aplică măsurile agrotehnice. Pe lingă măsurile luate, noi ne-am propus si acordăm atenție pregătirii cu precădere a președinților și brigadierilor din aceste gospodării, pentru a-i înarma cu cunoștințe agrotehnice, să veghem ca învățămîntul agrozootehnic să se desfășoare în condiții bune.Cu ctțiva ani în urmă, gospodăria colectivă Beștepe, raionul Tulcea, obținea producții mici de grîu și de porumb — a arătat tov. A. Ivănică, inginerul agronom al acestei gospodării. Pe măsura introducerii metodelor agrotehnice, lucrurile s-au schimbat. In 1962, gospodăria colectivă Beștepe a obținut cea mai mare recoltă de grîu la hectar: 2 230 kg. Deasemenea, recolta de porumb a fost de 3 250 kg la ha. Nu sînt producțiile cele mai mari, însă dv. cunoașteți care sînt condițiile din această parte a regiunii Dobrogea.împărtășind din experiența căpătată la cultura griului, tov. A. Ivăni- că a spus: măsura de a se face arături la o adîncime mai mare a contribuit mult la sporirea producției Ia hectar. Alături de aceasta, noi am dat mare atenție respectării epocii optime de semănat. în decurs de cîțiva ani am ajuns la concluzia că cea mai bună epocă de semănat este
Măsurile agrotehnice trebuie 

aplicate în complexUnul din elementele cele mai de seamă ale agrotehnicii avansate îl constituie introducerea și răspîndi- rea în cultură a unor semințe din soiuri și hibrizi de mare producție și de calitate superioară. Experiența și practica au dovedit că în aceleași condiții de climă și sol, aplicîndu-se o agrotehnică asemănătoare, prin folosirea semințelor de soi și a hibrizilor de mare productivitate, recoltele obținute au fost cu 20 pînă la 40 la sută mai mari decît cele realizate acolo unde s-au folosit semințe obișnuite.Rolul seminței în sporirea producției la hectar a fost relevat de mulți alți vorbitori. Ei au solicitat să se repartizeze unităților agricole cantități cit mai mari de semințe de înaltă productivitate.Numeroși vorbitori s-au referit în cuvîntul lor la necesitatea luării unor măsuri pentru îmbunătățirea sistemului actual de producere și înmulțire a semințelor de soi. Așa, de exemplu, tov. prof. Mihai Manoliu de la Institutul de cercetări pentru 

climatice n-au fost tocmai prielnice, în multe unități agricole socialiste, datorită aplicării cu pricepere a metodelor agrotehnice recomandate de știință, s-au obținut recolte bune de grîu și porumb, de sfeclă de zahăr și floarea-soarelui, de in și cînepă, orez și cartofi etc.Dezbaterile au prilejuit un larg schimb de experiență, contribuind la generalizarea acelor metode care s-au dovedit eficiente în lupta pentru recolte mari.Vorbitorii au scos în evidență faptul că în toate regiunile există încă însemnate rezerve nefolosite în ce privește sporirea producției de cereale și plante tehnice. Ei s-au referit la lipsurile care mai sînt în a- numite sectoare și au făcut propuneri concrete pentru înlăturarea lor.Participanții la discuții au arătat măsurile ce se impun a fi luate pentru realizarea sarcinilor stabilite de partid și guvern cu privire la creșterea continuă a producției de grîu și porumb.
în jurul datei de 15—20 octombrie. Așa am semănat și în toamna anului 1961, iar rezultatele pe care le-am obținut sînt cele arătate.Noi cultivăm o parte din grîu după porumb. Ca să ne încadrăm în epoca optimă și să pregătim cit mai bine terenul, a trebuit să urgentăm eliberarea lui, fiindcă a- ceasta este problema cea mai grea, chiar în cadrul gospodăriilor colective care au mai multe brațe de muncă. Am eliberat repede terenul, folosind toate mijloacele pe care le-am avut la îndetnînă ; am făcut imediat arătura și am reușit să ne încadrăm in epoca optimă.în ce privește lucrările de pregătire a terenului, am de făcut cite- va propuneri. Polidiscurile cu care lucrăm acum nu mai fac față nici din punct de vedere cantitativ, nici din punct de vedere calitativ la !u- crăriie pentru care *:nt solicitate. De asemenea, grapele eu discuri nu sint încă in număr suficient ca să poată satisface întregul volum de lucrări care sint prevăzute de necesitățile de însămințare a griului. Or, cum Dobrogea este săracă în precipitații, aceste grape cu discuri sint absolut necesare. dacă ne gîndim ti la ra!i:a- tea foarte bună a lucrărilor pe care le fac.Noi, inginerii agronomi care lucrăm In gospodăriile colective, avem nevoie de unele lucruri. Socotesc că este necesar ca fiecare cadru de specialitate, care iși duce cu drag munca într-o gospodărie colectivă să aibă Ia indemină o trusă inginerească cu care să poată face o serie de analize simpleȘi aiți participanți la discuții au împărtășit din experiența lor, au făcut propuneri valoroase.Inginerul agronom Mircea Neaga, președintele gospodăriei colective din comuna Becicherecu-Mic. raionul Timișoara, a subliniat influența hotăritoare pe care au avut-o metodele agrotehnice avansate în obținerea unor producții mari de cereale. Efectuînd pe întreaga suprafață arături adinei la 37—39 cm cu plugul cu antetrupiță și scormonitor, îngrășînd cu gunoi de grajd, urină și îngrășăminte chimice, se- mănind în epoca optimă, exeeutind toate lucrările de întreținere și re- coltînd la timp și fără pierderi, gospodăria a realizat producții mari la hectar. De pe cele 870 de hectare cultivate cu gria, de pildă, s-au obținut cite 2 280 kg în medie la hectar.In continuare, vorbitorul a spus: un accent deosebit am pus anul a- cesta pe cultivarea porumbului. El a fost amplasat pe terenuri cu o fertilitate ridicată, ceea ce ne-a permis să sporim numărul de plante la hectar pină la 37 000 fire. Alături de aplicarea măsurilor agrotehnice, introducerea în cultură a hibrizilor de porumb ne-a permis să mărim an de an recolta la hectar : în 1958 — 2 100 kg; în 1959 — 3 033 kg ; în 1960 — 3 046 kg ; In 1961 — 3 464 kg. iar în anul 1962 — 4 245 kg. Pentru anul viitor, noi am asigurat condiții bune în vederea obținerii unor producții și mai mari, pregătind terenul pentru porumb în condiții a- grotehnice superioare.Inginerii agronomi Aurel Ardelean de la gospodăria colectivă din comuna Variaș, regiunea Banat, Geza Horvâth de la gospodăria colectivă din comuna Roșiori, regiunea Cri- șana, și alții au vorbit despre preocuparea lor pentru Introducerea unor metode agrotehnice înaintate în cultura cerealelor, prin organizarea de loturi demonstrative, prin eercurile agrotehnice etc.
cereale și plante tehnice-Fundulea, după ce a arătat importanța șl complexitatea acestei probleme a insistat asupra necesității ca semințele elită produse de stațiunile experimentale să fie înmulțite în gospodăriile de stat și colective specializate și amplasate în zone favorabile și care să aplice o agrotehnică adecvată pentru a nu deprecia valoarea biologică ă semințelor. Vorbitorul a arătat, de asemenea, necesitatea organizării unor loturi se- mincere proprii în fiecare gospodărie. Loturile să fie amplasate pe cela mai bune terenuri pentru a se putea obține semințe valoroase.Tov. ing. Aurel Dan, adjunct al Secției de cereale și plante tehnice din Consiliul Superior al Agriculturii, a prezentat o nouă formă de organizare a sistemului de producere și înmulțire a semințelor de soi. Prin aplicarea noilor măsuri propuse se va asigura printre altele producerea semințelor elită la toate speciile și soiurile raionate în cantități care prin înmulțire să asigure

Secția de cereale și plante tehnicenecesarul pentru întreaga suprafață ; înmulțirea semințelor elită se va face în stațiunile experimentale, în G.A.S. și în gospodăriile colective specializate ; reînnoirea semințelor se va face la o perioadă mai scurtă de timp (1—3 ani), pentru ca în producție să ajungă semințe cu valoarea biologică mai ridicată.Multi vorbitori au susținut noul sistem propus cerînd totodată să se organizeze noi centre de stat pentru încercarea soiurilor în zone unde nu există, centre care și-au dovedit pe deplin utilitatea în stabilirea soiurilor valoroase pentru diferite regiuni.Arătura adîncă este unul din factorii importanți pentru sporirea producției la hectar. Gospodăriile de stat și colective care obțin recolte mari dau o mare atenție acestei lucrări.Subliniind importanța deosebită a arăturii adînci de toamnă, tov. Ileana Sălceanu, inginer agronom la G.A.C. „23 August” din Băilești. regiunea Oltenia.suprafață de 400 ha. arată adine din toamnă și bine fertilizată, recolta medie s-a ridicat la 4 600 kg porumb la hectar ; pe o altă suprafață producția a fost de numai 2 200—2 300 kg la ha. Cum se explică această diferență ? Explicația constă îndeosebi în faptul că pe această suprafață arătura s-a făcut abia în primăvară, pierzindu-se astfel o mare cantitate din apa acumulată în soL Convingîndu-se de rolul arăturii a- dînci de toamnă în sporirea producției la hectar, colectiviștii noștri au 
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Irigarea culturilor, mijloc important 
de sporiree deosebită a fost acor-eme; extinderii irigațiilor.onom Nicolae Stoica.Consiliului agricol ra-g des-

a recoltelor
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să se prafață de II 000 ha gospodării colective podării de stat. Pini teastă suprafață s-au fi dăruie colective 5 000 b gospodăriile ie stat - Acalo unde s-a apifi nkă corespunzătoare, recolte foarte bune, cclecrtvă Ruse;: de pe 50 1 cultivate cu porumb s-au ooț medie 10 500 kg boabe la bec* la G-A.C. Radu Negru de pe 30 tare — 10000 kg la zultate bune s-au lelalte culturi irigate. 1 ducția medie pe raion 5 000 kg la hectar.Vorbitorul a Scut apoi unele propuneri referitoare la felul rum trebuie exploatate terenurile amenajate in vederea irigării. Ridic această problemă a subliniat eL in vederea folosirii raționale a suprafețelor care se amenajează și în alte raioane ale țării. Desigur. apa este up factor de mare însemnătate pentru asigurarea de producții sporite. Dar practica a dovedit că rezultate bune f. pe măsura posibilităților se pot obține numai dacă odată cu folosirea rațională a apei se lucrează bine terenul irigat se aplică o agro-
Mai multă atenție plantelor tehniceImportanta asigurării densității corespunzătoare grad ‘ ta te ales clei adine din toamnă ținută și de ing. președinte al Consiliului agricol al regiunii Mureș-Autonomă Maghiară, în această regiune cu condiții favorabile culturii sfeclei și cu posibilități însemnate de fertilizare a terenurilor cu îngrășăminte naturale, e- fectuarea arăturilor adinei de toamnă constituie una din rezervele importante în sporirea producției. în a- cest an, bunăoară, producția realizată pe regiune a fost de numai 17 000 kg la ha. Aceasta din cauză că sfecla a fost cultivată în multe unități în arătură de primăvară și nu de au nă

Numeroși vorbitori au subliniat în cuvîntul lor importanța culturilor de plante tehnice și posibilitățile existente in prezent in agricultura noastră pentru sporirea simțitoare a producției la acesta valoroase culturi.împărtășind din experiența GAC. din comuna Mirăslău. regiunea Cluj, în cultura plantelor tehnice, tov. Dă- nilă Chirilă. președintele acestei gospodării, a arătat că anul acesta gospodăria a obținut de pe 60 ha cîte 30 000 kg sfeclă de zahăr la ha Noi am sporit producția la sfecla de zahăr, a spus el. datorită măririi densității plantelor la hectar și aplicării la vreme a celorlalte măsuri agrotehnice. Pină fii 1958 nu recoltam mai mult de 15 000—18 000 kg la ha. Producția mare din acest an ca și din anul trecut se datorește faptului că am asigurat o densitate de 100 000 plante la ha, uniform repartizate la metru pătrat Bineînțeles, mărirea densității la hectar a fost însoțită de arătura adîncă de toamnă, fertilizarea terenului și a- plicarea la timp a lucrărilor de îngrijire.

ia timpul lucrărilor Secției de cereale șl plante tehnice. (Foto : M. Andreetcu)

pe toate 
fi însă-

eliberat din vreme terenurile destinate culturilor de primăvară, pentru ca tractoriștii să lucreze din plin spre a nu rămîne nearat nici un petec de pămînt.Participanții la discuții au subliniat necesitatea ca în’acele raioane unde încă nu au fost terminate arăturile adînci de toamnă, să se lucreze de zor chiar și în timpul iernii cînd condițiile permit și astfel a- ceastă lucrare să fie făcută suprafețele ce urmează a mînțate în primăvară.De asemenea, discuțiile au arătat cît de justă a fost indicația dată de Institutul central de cercetări agricole de a se mări densitatea de plante la hectar, îndeosebi la porumb. Toate gospodăriile colective și de stat care au obținut recolte mari atribuie sporul de recoltă asigurării unui număr mai mare de plante la hectar în funcție de condițiile de climă și sol. Referindu-se la această problemă, tov. I. Lunga, de la stațiunea experimentală Secuieni, regiunea Bacău, a subliniat că la stabilirea densității firelor de porumb trebuie să se țină seama de două reguli: Cu cît perioada de vegetație a porumbului hibrid este mai scurtă, cu atit suportă o densitate mai mare ; cu cît agrofondul este mai bun, cu atît se pot lăsa un număr mai mare de plante la unitatea de suprafață.S-a discutat mult despre respectarea timpului optim de semănat, despre lucrările de îngrijire.

purtate

tură. Este necesat oți brigadierii ] lucreazăpe parcelele ca ei săcunoască ag rebuie a-pficată. în 1 u trebuiecreată o dezarmonie față de ceilalți factori de rar* depinde producția. Insist îndeosebi asupra faptului că la porumb este necesar ca plantele să aibă apă în perioada de la apariția spicului și pînă la formarea bobului. Dacă se uită acest lucru, recolta se diminuează.
ui de fertil i- parcele și însămînțării i terenuria fost Ion Hosu,
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mai sfe- arate sus- vice-

în ogor de toamnă. Gospodăriile stat și gospodăriile colective care cultivat sfecla în ogor de toam- au recoltat cîte 25 000—35 000 kgsfeclă la ha.La sfecla de rea-soarelui au ducții bune și ale țării, prin aplicarea diferențiată
zahăr și la floa- fost obținute profil alte regiuni

și Ia vreme a măsurilor agrotehnice. Inginerul Gheorghe Hristea de la G.A.C. Bivolari, regiunea Iași, a a- rătat că recolta gospodăriei la floarea-soarelui a fost de 1900 kg la ha. Condițiile naturale din regiunea Iași, a subliniat vorbitorul, sînt favorabile obținerii de recolte mai mari la această cultură. Prin cultivarea soiurilor productive și aplicarea agrotehnicii înaintate, producția la această valoroasă plantă poate fi dublată în numeroase unități agricole socialiste.Ilustrînd prin exemple concrete recoltele bune de sfeclă de zahăr și floarea-soarelui, numeroși vorbitori au subliniat necesitatea însămînțării tuturor suprafețelor destinate acestei culturi pentru a se realiza și depăși producția prevăzută.Au fost, de asemenea, prezentate
Știința in slujba producțieiIn sporirea recoltelor un rol ho- tăritor îl au introducerea și generalizarea în practică a rezultatelor experimentale, legarea strînsă a cercetărilor de producția agricolă din unitățile socialiste. în cuvîntul lor numeroși cercetători, specialiști din gospodăriile de stat și colective, din consiliile agricole au relevat realizările obținute în producție ca urmare a aplicării cuceririlor științei, avantajele pe care le prezintă orientarea nouă în ce privește organizarea cercetărilor științifice pe baza planului unic de cercetare.Tov. ing. Victor Tătara, directorul stațiunii experimentale Turda, a a- rătat că întreaga activitate a stațiunii este orientată spre rezolvarea celor mai importante probleme izvo- rîte din nevoile practicii agricole ale unităților din zona deservită. Specialiștii de aici s-au preocupat de rezolvarea problemelor ridicate de tura cerealelor, îndeosebi a grîu- și porumbului, creînd noi soiuri hibrizi mai adaptați condițiilor ale de climă și soL Hibridul HDF 208 a fost răspindit pe suprafețe ri in unitățile de producție; cul- at în numeroase gospodării de și gospodării colective din zona a dat producții de peste ibe la hectar. De exem-P« laPe laAsemenea producții pe su- intinse. nu au mai fost inii aceste părți..rmare a activității ea a propus să •erificare 6 noi 

realizat kg boabe a realizat kg boabe
Frata a cîte 5 480 I.A.C Boian hectare cite 5 410

din acest fie intro- hibrizi de De asemenea, s-au obținut 20 de linii consangvinizate *, care pot fi utiliza- orme parentale pentru crearea de noi hibrizi dubli autohtoni. Eforturile în lucrările de ameliorare la porumb sint orientate în prezent spre realizarea unor hibrizi precoci și foarte precoci, re- zistenți la frigul de primăvară, cu formulă perfecționată și productivă. S-a acordat o deosebită atenție intensificării lucrărilor de ameliorare și la griul de toamnă. Sînt în curs de selecție numeroase linii de grîu. în acest an s-au dat pentru încercare 7 linii noi de grîu în rețeaua stațiunilor experimentale. Paralel cu preocupările privind asigurarea unor semințe de înaltă valoare biologică, cercetătorii noștri își îndreaptă e- forturile spre rezolvarea principalelor măsuri din complexul agro-fito- tehnic. Cercetările au scos în evidentă necesitatea adîncirii arăturilor pe majoritatea solurilor din regiune ; folosirea combinată a îngrășămintelor bazate pe azot și fosfor și aplicarea lor concomitent cu efectuarea arăturilor adînci: asigurarea unei densități optime de plante pe unitatea de suprafață. Aplicînd acest complex de factori, gospodăriile colective din Mirăslău, Frata, Bonțida, Ceanu-Mare și altele au obținut producții de peste 5 000 kg porumb boabe la hectar.Pentru ca rezultatele experimentale să aibă o largă valabilitate în condițiile atît de diferite ale regiunii și pentru o mai rapidă generalizare a lor, în cursul acestui an au fost organizate în principalele raioane agricole de la noi un număr de șapte puncte experimentale. In stabilirea punctelor de sprijin și a tematicii s-a ținut o strînsă legătură cu consiliul agricol regional și cu consiliile agricole raionale, pentru ca amplasarea să se facă în funcție de condițiile specifice fiecărei microzone, în unitățile cele mai reprezentative, acestea urmînd a deveni nuclee de promovare a tehnicii noi 

experiența unor unități și posibilitățile de sporire a recoltelor de cartofi, orez, in de ulei și fuior, cînepă, tutun și alte culturi. Scoțînd în evidență factorii principali care duc la mărirea producției de semințe de in de ulei. tov. ing. Vasile Popa, președintele Consiliului agricol regional Galați, a arătat că în această regiune neaplicarea complexului de măsuri agrotehnice, îndeosebi însămințarea inului numai într-o singură arătură de primăvară și nu în ogor de toamnă, a făcut ca producția să fie cu mult sub posibilități Tov. Vasile Popa a subliniat necesitatea popularizării, îndeosebi la cursurile agrozootehnice de masă, a rezultatelor cercetărilor științifice privind agrotehnica culturii inului și generalizarea lor în vederea măririi producției de semințe de in.
di- Su- lîngăTov. ing. Cristea Mihai, rectorul stațiunii experimentale ceava, a arătat că pe cercetările întreprinse au fost temeinic organizate punctele experimentale, urmărindu-se o cuprindere cît mai completă a regiunii. în funcție de microzone am stabilit puncte experimentale în 12 gospodării colective. Comitetul executiv al consiliului agricol regional a convocat la stațiunea noastră pe toți inginerii a- gronomi din gospodăriile alese, și timp de două zile s-au dezbătut problemele cele mai arzătoare din zona respectivă. Pe baza discuțiilor purtate s-a închegat o tematică de cercetare pentru fiecare gospodărie colectivă unde sînt puncte experimentale și care deservește și gospodăriile limitrofe.In felul acesta — a tat vorbitorul — consider că putea răspunde din ce în ce complet nevoilor ce le ridică ducția agricolă din regiunea ceava. Măsura luată de Consiliul Superior al Agriculturii, ca tematica să fie pusă în dezbaterea consiliului a- gricol regional, este foarte bună în- trucît dă garanția că ea va fi strîns legată de viață, de nevoile cele mai acute ale producției agricole.Iată un singur exemplu. în tematica alcătuită de stațiune noi nu am insistat asupra cercetării terenurilor podzolice, care sînt destul de multe în regiunea Suceava. In urma observațiilor făcute de membrii consiliului agricol am inclus, în tematica de cercetare, experiențe privind studiul acestor soluri.Specialiștii din unitățile agricole și din cadru] consiliilor agricole regionale au cerut cercetătorilor de la 
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Planul de măsuri 
producției de cereale și 

tehnice în 1963 
prezentat de tov. Nicolae 

vicepreședinte al Consiliului 
al Agriculturii

privind creșterea 
plante

Ionescu
Superior

Consiliul Superior al Agriculturii aprobat planul de măsuri al Sec-ației de cereale și plante tehnice pe 1963, prezentat în ședința plenară de tov. Nicolae Ionescu, vicepreședinte al Consiliului. în plan sînt prevăzute o serie de măsuri privind folosirea rațională a terenului a- rabil din unității^ agricole socialiste prin amplasarea culturilor, soiurilor și hibrizilor pe locurile cele mai potrivite cerințelor lor biologice față de planta premergătoare, fertilitatea naturală a solului și a- grotehnica aplicată.In vederea creșterii suprafeței a- rabile și distrugerii focarelor permanente de boli și dăunători, se va organiza defrișarea mărăcinișurilor și a pilcurilor de arboret izolat; în același timp se vor desființa drumurile de prisos de pe terenurile cultivate și se vor îngusta la strictul necesar drumurile de exploatare existente.Gospodăriile agricole socialiste vor fi îndrumate să aplice întregul complex de măsuri agro-fitotehnice, stabilit pe baza cercetărilor științifice și a experiențelor unităților fruntașe. O deosebită atenție va fi a- cordată îmbunătățirii agrotehnicii cerealelor și în primul rînd a porumbului și griului.Se va generaliza executarea arăturilor adinei de vară și de toamnă pe întreaga suprafață arabilă. Avînd în vedere că în această toamnă au mai rămas suprafețe de teren nearate, se va continua executarea a- răturilor adînci pe întreaga suprafață destinată pentru însămînțările de primăvară. îngrășămintele organice se vor folosi în fiecare unitate a- gricolă pe baza unor planuri de fertilizare, întocmite pentru producția anului 1963 și pe mai mulți ani, pe sole și culturi.Sînt prevăzute o privind procurarea mințelor necesare de primăvară, folosirea soiurilor și hibrizilor de mare producție, potrivit condițiilor pedo-climatice din fiecare unitate ; însămințarea tuturor culturilor în epoca optimă ; executarea la timp a lucrărilor de întreținere a culturilor și de prevenire și combatere a dăunătorilor.In scopul însămînțării culturilor la un nivel agrotehnic superior și menținerii densității optime de plante pe unitatea de suprafață, se va organiza din vreme instruirea colectiviștilor și mecanizatorilor pentru însușirea temeinică a cunoștințelor agrotehnice cu privire la modul de executare a acestor lucrări.Avînd în vedere că sorgul hibrid a dat foarte bune rezultate în zona de stepă din Dobrogea, se va organiza înmulțirea acestei culturi prețioase atît în această zonă cît și în alte regiuni cu condiții asemănătoare.O serie de măsuri prevăd extin- 

serie de măsuri din timp a se- pentru culturile

stațiunile experimentale și institutele de cercetări să rezolve mai repede și cu răspundere problemele pe care le ridică producția.Tov. Constantin Cinic, vicepreședinte al Consiliului agricol regional Dobrogea, a criticat faptul că unele propuneri făcute de consiliul agricol regional privind studierea unor teme de către stațiunea experimentală Dobrogea nu au fost introduse încă în planul de cercetare. Noi am arătat — a spus vorbitorul — că este necesar ca stațiunea să prevadă în planul de cercetări problema creării și în mod deosebit a ameliorării soiurilor de grîu. S-a motivat că această temă este dată în studiu stațiunii de la Fundulea. Dar Dobrogea își are specificul ei, iar ameliorarea soiurilor pentru această regiune considerăm că este mai indicat să se facă aici.Tov. ing. Mihai Olaru, președintele Consiliului agricol raional Botoșani, a cerut să se continue cercetările privind înmulțirea hibridului de porumb Suceava 1 și să se extindă rețeaua de puncte experimentale a stațiunii Suceava și în raionul Botoșani.Numeroși vorbitori, printre care tov. ing. Gheorghe Timaru, directorul stațiunii experimentale Podu- Iloaie, regiunea Iași, au subliniat că introducerea în producție a realizărilor științifice și generalizarea experienței unităților fruntașe au un rol deosebit de important în sporirea producției de cereale șî plante tehnice. Metode eficace în această privință sînt consfătuirile, schimburile de experiență, instruirea tematică a colectiviștilor și mecanizatorilor pentru aplicarea corectă a metodelor folosite de fruntași, organizarea de loturi demonstrative, sprijinirea permanentă a inginerilor șî conducerilor din G.A.C. care nu obțin rezultate pe măsura posibilităților, ca să organizeze munca și să urmărească felul cum se aplică metodele înaintate etc.Tov. loan Oprea, președintele Consiliului agricol raional Sînni- colau Mare a relatat pe larg cum a muncit consiliul agricol raional pentru generalizarea unor metode folosite de unitățile fruntașe în cultura porumbului, mai ales la pregătirea terenului și executarea lucrărilor de întreținere și asigurarea densității optime la hectar. Consiliul agricol a ajutat gospodăriile să ia măsuri organizatorice și de cointeresare a colectiviștilor, să execute cel puțin trei prașile mecanice și trei manuale, controlînd permanent pe teren felul cum se execută lucrările.

derea suprafețelor cultivate cu orez. Consiliile agricole din regiunile cultivatoare vor urmări îndeaproape lucrările de proiectare și de executare a amenajărilor, fertilizarea terenurilor, asigurarea semințelor din soiurile cele -mai potrivite, instruirea cultivatorilor etc., pentru a se realiza sarcina de plan privind suprafața cultivată și producția globală.In vederea folosirii integrale și e- conomice a terenurilor amenajate pentru culturi irigate, în principal pentru porumb. în fiecare gospodărie colectivă se vor întocmi planuri de producție separate. Consiliile a- gricole vor îndruma gospodăriile colective să exploateze intensiv amenajările existente prin aplicarea a- grotehnicii corespunzătoare și asigurarea funcționării la întreaga capacitate a utilajului pentru irigat existent în gospodării și în S.M.T.Pentru îmbogățirea cunoștințelor privitoare la tehnica irigării culturilor se vor organiza prin Casa a- gronomului cursuri de scurtă durată pentru toți inginerii, tehnicienii și brigadierii din gospodăriile colective care dețin suprafețe amenajate pentru irigat.Pentru realizarea fondului de să- mînță din soiuri și hibrizi valoroși care să asigure necesarul pentru însămînțările din anul agricol 1963—1964, consiliile agricole, cu sprijinul cercetătorilor din stațiunile experimentale, vor îndruma unitățile agricole socialiste să-și organizeze loturi semincere proprii. De a- semenea, se va organiza acțiunea de recunoaștere a culturilor în toate regiunile și unitățile agricole în care scop se vor desemna și instrui ginerii aprobatori.In scopul sporirii producției plantele tehnice și trifoliene se instrui inginerii și brigadierii unitățile producătoare cu privire la agrotehnica specifică acestor culturi. Totodată, se vor organiza schimburi de experiență și consfătuiri interregionale la unitățile fruntașe în cultura diferitelor plante tehnice, astfel ca rezultatele și bune să fie generalizate în gospodăriile colective.Totodată, pentru urmărirea țifică a executării lucrărilor tehnice la timp și a influenței acestora asupra producției este necesar ca în fiecare unitate agricolă să se introducă un registru cu fișe tehnologice pentru fiecare cultură.Intrucît aplicarea măsurilor tehnice pentru sporirea producției este legată de modul de organizare muncii în unitățile de producție, vor întocmi planuri operative muncă pentru fiecare campanie gricolă, stabilindu-se sarcinile trebuie îndeplinite, termenele opti- me de executare a lucrărilor, indicii calitativi care trebuie respectați, precum și răspunderi precise.
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„Rossia" un colhoz bogat Pe treptele măiestriei
din ținutul StavropolToamna aceasta, colhozurile șl sovhozurile din ținutul Stavropol au vîndut statului peste 20 milioane chintale de cereale. Niciodată înainte, chiar în anii cu recolte bogate, acest ținut nu a dat țării o cantitate atît de mare de grîne. La obținerea succeselor din anul acesta a contribuit în mare măsură organizarea direcțiilor colhoznice-sovhoz- nice de producție. înființate pe baza hotărîrii Plenarei din martie a P.C.U.S., aceste direcții au început să pătrundă mai adînc în economia colhozurilor și sovhozurilor, să rezolve mai operativ problemele ivite în producția agricolă. Deși vara trecută ținutul Stavropol a fost bîn- tuit de o grea secetă, totuși oamenii muncii din agricultură succese fără precedent.Cum se explică că, climatice nefavorabile au obținut totuși recolteStavropol este un ținut al colhozurilor mari, puternice din punct de vedere economic, unde cultura cîmpului și creșterea animalelor a atins un înalt nivel de dezvoltare. Multe din aceste gospodării au obținut succese importante în ridicarea productivității muncii. Printre acestea se află și colhozul „Rossia", vizitat recent de un corespondent al agenției de presă „Novosti-.„Rossia" este unul din cele mai mari colhozuri din ținutul Stavropol. Pe o suprafață de circa 18.000 ha se cultivă aici grîu și orz de toamnă, porumb pentru boabe și siloz, sfeclă de zahăr și floarea-soarelui. Cultura plantelor este principala ramură de producție a colhozului „Rossia".Iată cîteva date comparative care Ilustrează grăitor creșterea productivității muncii în acest colhoz. In 1959, în colhozul „Rossia" se cheltuiau pentru producția unui chintal de floarea-soarelui 1,16 ore, a unui chintal de grîu și orz boabe — 2,24 ore, a unul chintal de boabe uscate de porumb — 20 de ore, a unui chintal de sfeclă de zahăr — 5,30 ore. în 1961 însă, colhozul a produs un chintal de floarea-soarelui în 43 de minute, un chintal de grîu — în 1,12 ore, de boabe uscate de porumb — în 4,28 ore șl de sfeclă — în 2,58 ore.Cu alte cuvinte, în decurs de doi ani productivitatea muncii a crescut la cultura florii-soarelui de peste două ori, a griului și orzului — de două ori, a porumbului — aproape de cinci ori și a sfeclei de zahăr — de două ori.Pămînturile colhozului „Rossia- sînt cernoziomuri. Ele sînt situate pe malul stîng al rîului Kuban, în- tr-o zonă cu umiditate inconstantă. Deși aproape în fiecare an semănăturile duc lipsă de umiditate, totuși recoltele au crescut în colhoz din an în an. Astfel, dacă în 1953 recolta medie de cereale strînsă de colhozul „Rossia" a fost de 18,3 chintale la hectar (din care grîul de toamnă — principala cultură cerealieră — a dat 19,2 chintale), în i

IVAN BOIKOcorespondent A.P.N.
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au obținutîn condiții colhozurile bogate ?

s-au obținut cîte 32,1 chintale de cereale la hectar, din care griul de toamnă a dat cîte 36,4 chintale la hectar.Anul acesta cîmpurile colhozului au fost din nou bîntuite de secetă. Pe vremuri, în condiții similare țăranii nu ar fi strîns nici pentru în- sămînțări. Or colhoznicii artelului agricol „Rossia- au ieșit învingători din această grea încercare: ei au strîns peste 320.000 chintale cereale. Chiar ceva mai mult decît anul trecut, care a fost un an agricol bun !—în primul rînd, — spune Aleksandr Zemțov, agronomul-șef al colhozului, — anul acesta a fost anul trecerii definitive de la sistemul de agricultură cu ierburi la sistemul cu culturi prășitoare. A fost revizuită structura suprafețelor în- sămînțate, au fost sporite semănăturile de cereale, de leguminoase pentru boabe și de sfeclă de zahăr și porumb. în afară de aceasta, pe 30 la sută din întreaga suprafață a arăturilor s-au efectuat culturi în miriște — în special porumb pentru siloz și masă verde pentru hrana vitelor.S-au produs schimbări radicale și în metodele de lucrare a solului, au început să fie folosite mult mai larg îngrășămintele. Dacă înainte se introduceau 9 kg de îngrășăminte minerale la hectar, acum se folosesc 67 kg. Iar aplicarea îngrășămintelor organice a crescut de 11 ori. Totodată, la însămînțările de grîu, porumb, floarea-soarelui s-au folosit semințe de soi de mare productivitate. Iar respectarea riguroasă a cerințelor agrotehnicii la lucrările de cîmp — începînd cu însămînța- rea și termlnînd cu recoltarea — a constituit de asemenea un factor important în obținerea succeselor menționate.Nivelul înalt al mecanizării muncilor de cîmp a permis colhozului „Rossia- să respecte cu strictețe regulile agrotehnice, să execute însămînțările și să strîngă recolta în termene optime. Colhozul are 145 tractoare. 28 combine cerealiere, 8 mașini de recoltat porumbul și 7 mașini pentru recoltat sfecla, 80 autocamioane și multe alte mașini, mecanisme și motoare electrice. în colhoz sînt mecanizate toate lucrările de cultivare a cerealelor, florii- soarelui și porumbului, toate lucrările de curățire și uscare a cerealelor, de încărcare și descărcare a lor, precum și scoaterea din pămînt, încărcarea și descărcarea sfeclei de zahăr, clădirea paielor în stoguri, cositul și așezarea finului în căpițe, însilozarea nutrețurilor, aducerea pe cîmpuri a îngrășămintelor organice și minerale, lucrarea intre rîn- duri a cartofilor, legumelor, plantelor de bostănărie.în colhozul „Rossia- lucrează sute

de tractoriști, combiner!, șoferi, mecanici. Aceste cadre sînt pregătite la școala medie pentru mecanizarea agriculturii din stanița Grigoriopo- liss, unde se află și gospodăria centrală a colhozului.
★Deși colhozul „Rossia" este în linii generale o gospodărie cerealieră, producătoare de semințe, aici este dezvoltată și creșterea animalelor, care reprezintă aproape jumătate din avuția colhozului. în 1961, colhozul a produs 271.828 chintale de cereale, 45.000 chintale de lapte, 14.000 chintale de carne, obținind de pe urma culturii plantelor un venit de 1.900.140 ruble, iar de pe urma creșterii animalelor — 1.507.726 ruble.Sectorul zootehnic al colhozului s-a dezvoltat în mod deosebit mai ales în ultimii ani. Dacă în 1953, în fermele colhozului existau 1.683 bovine (din care vaci — 619), 3.560 porcine, 9.356 ovine (din care oi cu lină fină — 3.440), în 1961, colhozul avea 5.517 bovine (din care vaci 2.100), 8.359 porcine, (din care 17.000 oi cu plus circa 40.000 păsăriUn rol important în creșterii animalelor l-a rirea bazei furajere. S-a realizat acest lucru datorită sporirii producției la hectar a culturilor cerealiere și extinderii semănăturilor de porumb.Nu a crescut însă numai efectivul de vite, cl și productivitatea lor. Acest lucru a fost favorizat de existența unor furaje nutritive și variate, de buna îngrijire a animalelor, de mecanizarea ferme, care necesită de muncă.Este al treilea an hozul „Rossia“ funcționează o mare fermă de lapte-marfă, înzestrată cu aparate de muls mecanice. Ferma are 400 de vaci, totuși aici lucrează numai 4 mulgătoare și tot atîția îngrijitori. Cantitatea de lapte obținută de la fiecare vacă este aici cu mult mai mare în comparație cu alte ferme obișnuite, iar cheltuielile pe unitatea de produs sînt de 3-4 ori mai mici.în colhozul „Rossia" se introduce cu curaj tot ce este nou, înaintat în cultura cîmpului, producția de semințe, creșterea animalelor. Acest lucru îi asigură noi și noi succese în ridicarea productivității muncii, in sporirea veniturilor sale.în ultimii trei ani, investițiile capitale ale colhozului s-au cifrat la peste 2.000.000 ruble. Totodată a crescut sistematic retribuirea muncii colhoznicilor. Dacă în 1959 s-au cheltuit în acest scop 1.500.000 ruble, anul acesta s-au cheltuit 2.000.000 ruble. Așadar, o dată cu sporirea avuției obștești a colhozului crește și bunăstarea colhoznicilor. Iar a- cesta este unul din cele mai importante stimulente ale creșterii necontenite a productivității muncii colhoznice.

22.500 ovine lînă fină), de curte, dezvoltarea avut întă-

lucrărilor de la un volum marede cînd în col-

NOUTĂȚI DIN AGRICULTURĂ
Nol soiuri de grîu 

obținute in R. P. Bulgaria
forță de muncă. Cheltuielile pentru deservirea lor tehnică sînt neînsemnate.Colaboratorii Institutului de cer

cetări științifice din Karnobat (R.P. Bulgaria), au obținut noile soiuri de 
grîu de mare productivitate „Kar- nobat-1" și „Kamobat-2“.Noile soluri de grîu au fost încercate în ultimii patru ani de diferite institute de cercetări. Soiul „Karnobat-1“ a produs patru ani la rînd în medie cîte 4.500 kg de boabe 
la hectar, iar solul „Kamobat-2“ — cîte 4.570 kg la hectar.In afară de faptul că dau recolte mal bogate, soiurile „Karnobat-l" 
șl „Karnobat-2* au o greutate hec- tolitrlcă mai mare, sînt rezistente 
la rugină, la polignlre, la secetă și ger.Toamna aceasta o serie de gospodării agricole cooperative de muncă din regiunea Burgas au însămîn- țat mari suprafețe cu cele două noi soiuri de grîu.

Construcție originală 
de siloz — realizată 

în R. D. GermanăUzina „Petkus“ din R. D. Germană produoe turnuri-silozuri de 
cereale de o construcție originală, care pot fi montate ușor și repede pe locul necesar. Turnurile protejează produsele agricole împotriva unei umidități prea mari, a contaminării cu ciuperci, a distrugerii de către dăunători. Ele pot fi încărcate ușor și repede și cu aceeași ușurință se poate scoate din ele conținutul lor.Turnul este construit din doi cilindri de oțel, montați unul în celălalt. iar între pereții acestora se păstrează boabele de cereale sau alte produse agricole. Un ventilator special pompează într-o conductă centrală. Din peretele ei în formă de rețea, aerul pătrunde în spațiul ocupat de boabe, le aerisește și le usucă și iese prin pere
tele cilindrului exterior, realizat în formă de jaluzele. Dacă este necesar. se conectează un încălzitor e- lectric și în felul acesta aerul pompat de ventilator, înainte de a a- junge Ia cereale, se încălzește.Cu toate că turnul are o capacitate destul de mare — de 32 tone — încărcarea lui se face foarte repede, datorită unui sistem pneumatic special. La descărcarea turnului boabele curg în saci printr-o pîlnle specială.Noile tipuri de turnuri-silozuri pot funcționa o perioadă îndelungată, economisindu se astfel multă

Chimia In slujba 
agriculturii R. P. Ungar*GySrgy Sărkâ*?, agronom-șef la stațiunea de cercetări agricole din Keszthely și Mihaly Pârkâny, Inginer chimist la un institut de cercetări din Veszprâm (R.P. Ungară), au efectuat o serie de cercetări interesante în domeniul reglării dezvoltării unor plante. Preocupîndu-se de de cei un că fost experimentat în acest an la gospodăria agricolă de stat din Fel- sănyomăs. în contact cu cînepa, substanța chimică pulverizată din avion usucă frunzișul ei și tulpinile astfel debarasate de frunze pot fi recoltate foarte ușor cu mașinile. Un alt mare avantaj al acestui sistem constă în aceea că substanța chimică reglează dezvoltarea plantei, ceea ce face ca fibrele să nu îmbătrînească. Pe de altă parte, se realizează o îmbunătățire simțitoare a calității fibrelor, deoarece cînepa recoltată cu frunze colora fibrele în timpul topitului.Cei doi specialiști au elaborat un procedeu chimic similar pentru a regla dezvoltarea lucernei de să- mînță. Acest procedeu constă în uscarea prin diverse substanțe chimice a lucernei în floare, accelerînd astfel

problema mecanizării lucrărilor recoltare a cînepei și lucernei, doi specialiști au pus la punct procedeu de desfrunzire chimi- cu ajutorul unui avion, care a

într-o mare regiune pomicolă și cultivatoare de bumbac. De pe acum aici există colhozuri și sovhozuri care se ocupă cu cultivarea bumbacul ui.A fost creată o mare pepinieră, în care se cresc puieți destinați special acestei regiuni cu soluri sără- turoase, bîntuită de vînturi puternice și ierni aspre. Pentru prima oară în practica viticolă și pomicolă toate lucrările legate de sădirea plantelor sînt mecanizate.In următorii doi ani, în Stepa Flămîndă urmează să se valorifice alte 300.000 ha, pămînturi rămase veacuri pustii.
O nouă cultură 
pentru regiunile 

secetoase 
din Uzbekistan

de

maturizarea semințelor.
Valorificarea 

Stepei FlămîndeStepa Flămîndă un vastînpustiu din centrul Uzbekistanului — s-au plantat pînă acum 5.000.000 de pomi fructiferi și butuci de viță de vie. în 1965, grădinile și viile vor ocupa aici o suprafață de 10.000 ha. Stepa Flămîndă se transformă

Pentru regiunile secetoase din Uzbekistan a fost realizată o nouă plantă agricolă — mazărea furajeră „Vostok", posedînd o mare rezistență la secetă și ger. Ea a fost obținută de cunoscutul selecționer din Uzbekistan, Stepan Mazurin.Noul sol de mazăre, experimentat timp de mulți ani, a dovedit că posedă excelente însușiri biologice și economice. Deocamdată este unicul între „confrații" săi care și-a dovedit capacitatea de a rezista nu numai vînturilor uscate, dar și unei secete pe sol de lungă durată.în condițiile unor precipitații minime — de 250 mm anual — mazărea din soiul „Vostok" se dezvoltă normal și dă pînă la 10 chintale de boabe, 50-70 chintale de masă verde la hectar.

De ctteva zile pe scena Teatrului C.C.S. din Capitală se înfățișează unul public entuziast și generos, cu- legînd ropote de aplauze, partlcipan- ții la etapa finală a celui de-a III-lea Festival bienal de teatru de amatori „ I. L. Caragiale". Cei peste 2.000 de artiști amatori care trăiesc în aceste zile emoțiile întrecerii — muncitori, tehnicieni, țărani colectiviști, intelectuali — sînt purtătorii unei ștafete pe care au dus-o cu elan timp de 12 luni de zile peste 160.000 de membri ai 11.600 formații artistice.Această remarcabilă întrecere finală este o nouă sărbătoare a artiștilor noștri amatori, care prin grija partidului și guvernului, prin hărnicia și entuziasmul poporului au la dispoziție condiții optime de pregătire, cluburi, case de cultură, cămine culturale, instructori artistici, un repertoriu editat specia} pentru nevoile lor.Pe scena finalei, într-o întrecere în care îșl dispută întîietatea talentul, dragostea pentru artă, urcă în fiecare zi reprezentanții unei alte regiuni prezentînd piese de teatru noi, din dramaturgia romînească contemporană, inspirate din viața șl preocupările oamenilor muncii din fabrici șl de pe ogoare, ca și alte lucrări dramatice reprezentative și îndeosebi piesele marelui nostru dramaturg al cărui nume îl poartă festivalul „Ion luca Caragiale".

Din an tn an, formațiile artistice de amatori se prezintă la un nivel calitativ din ce în ce mai înalt, spectacolele lor sînt bine închegate, pline de prospețime și autenticitate. Acest lucru îl vedem și acum pe scena finalei unde munca rodnică, plină de entuziasm a zecilor de mii de artiști amatori se exprimă într-un înalt nivel interpretativ al membrilor colectivelor de teatru, recitatorilor, păpușarilor, cititorilor artistici.După colectivele artistice din Capitală care au urcat primele pe scena concursului, începînd de duminică, prin fața Juriului au trecut artiști a- matori din regiunile Suceava, Oltenia, Maramureș și Galați. Printre ei au fost muncitori forestieri din pădurile Dornei, textiliști din Botoșani, țărani colectiviști din Dolhasca — prezenți și acum doi ani în finală — muncitori și tehnicieni de la Electroputere- Craiova și de la Uzina de utilaj greu din Brăila, muncitori sanitari din Sl- ghet și alții.Pe scena finalei, cei peste 2.000 de artiști amatori însuflețiți de o fierbinte dragoste pentru artă, pentru frumos, dăruiesc această Înaltă manifestare lzvorîtă din dragostea și talentul lor celei de-a XV-a aniversări 
a Republicii Populare Romine, patriei noastre dragi.
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a regiunii Olteniadin zilele trecute, în agronomului a regiuniiIntr-una fața CaseiOltenia, care își are sediul în plin centrul orașului Craiova, așteptau vreo patru mașini. în preajma mașinilor se aflau mai mulți tovarăși. 11 întreb pe unul dintre aceștia:— Se pleacă undeva cu mașinile 7— Da. La un schimb de experiență, organizat de Casa agronomului la stațiunea experimentală de la Șimnic.Intrucît pînă la ora plecării mal era timp, am avut prilejul să vizităm Casa agronomului și să luăm cunoștință de cîteva aspecte din activitatea acestui însemnat mijloc de popularizare a științei agricole și zootehnice. Inginera agronom Flori- ca Plăviciosu, conducătorul tehnic, ne-a pus la curent desfășurată de Casa agronomului în acest an.— Mai întîi, dacă vreți, ne spune tovarășa Plăviciosu, să vă spun despre plecarea la Șimnic. Iată, din inițiativa consiliului agricol al regiunii noastre, a fost organizată, timp de 4 zile, cu vicepreședinții consiliilor agricole raionale, precum și cu alte cadre de la raioane și regiune, care lucrează în ramura zootehnică, o consfătuire despre creșterea animalelor. în cadrul consfătuirii, a- cestor tovarăși li s-au predat de către specialiști cu o înaltă calificare mai multe lecții. Dintre acestea amintim : „Sarcinile actuale dezvoltării creșterii animalelor în țara noastră și reflectarea lor cadrul regiunii Oltenia", „Organizarea reproducției și selecției animalelor", „Organizarea producerii furajelor în gospodăriile agricole colective", „Mecanizarea în zootehnie" și altele. Astăzi, după încheierea cursurilor, am organizat un schimb de experiență la stațiunea experimentală de la Șimnic. Șl acum, continuă tovarășa Plăviciosu, despre alte consfătuiri organizate de Casa noastră. Da* să știți că sînt cam multe. Să spun pe toate 7— Vă rog, vă ascult— Atunci notați : au fost 41 de consfătuiri la care au cipat aproape 4 000 de lucrători din agricultura regiunii noastre: președinți de gospodării colective, brigadieri șl colectiviști fruntași, mecanizatori, cadre tehnice, medii și superioare din gospodăriile de stat și colective, din S.M.T.-url, specialiști care lucrează In cadrul consiliilor agricole raionale și regional. Toate consfătuirile ținute pînă ar

cu activitatea

alejn

vi leținute parti-

cum de Casa agronomului, atît Ia centru, cit și pe centre de raioane, au avut ca scop împărtășirea experienței înaintate in toate sectoarele de activitate > agricultură, zootehnie, pomicultură, viticultură, mecanizare etc. Dintre consfătuirile ținute, putem aminti pe cea cu tema : „Dezvoltarea și întărirea sectorului zootehnic din gospodăriile colective" care s-a ținut timp de 8 zile pe 8 centre de raion.De altfel, continuă să ne povestească tovarășa Plăviciosu, trebuie să arătăm că conducerea Casei noa- tre, la îndrumarea consiliului agricol al regiunii, a luat obiceiul ca Ia fiecare început de campanie, ca și cu prilejul altor acțiuni, să organizeze consfătuiri menite să-i instruiască pe participanți în diferite probleme. O astfel de consfătuire a avut ca temă : „Dezvoltarea bazinului legumicol în jurul orașelor și centrelor muncitorești"; la ea au participat aproape 200 de lucrători din sectorul legumicol al gospodăriilor colective. Alte consfătuiri organizate de Casa noastră au mal fost și cele cu temele : „Valorificarea rațională a terenurilor în pantă", „Tehnica recunoașterii culturilor” și altele, organizate în cadrul stațiunilor experimentale de Ia Bîr- zești și Șimnic, unde, de asemenea, au participat sute de colectiviști și cadre tehnice medii și superioare de specialitate....Se apropia vremea plecării la schimbul de experiență de la stațiunea experimentală de la Șimnic. Mi-a mai rămas puțin timp pentru a consemna și despre sprijinul pe care profesorii și lectorii de la Institutul Agronomic din Craiova și cercetătorii de Ia stațiunile experimentale, îl dau activității Casei agronomului prin predarea de lecții la consfătuirile organizate, despre numeroasele vizite organizate cu parti- cipanții la consfătuiri în diferite unități agricole colective fruntașe, precum și despre numeroasele schimburi de experiență ținute. S-ar mai putea scrie apoi multe lucruri despre biblioteca Casei agronomului care este înzestrată cu mii de volume de literatură șl de specialitate, despre club, despre dormitoarele spațioase și primitoare. Toate acestea sînt puse la dispoziția lucrătorilor din agricultură, care vin aci pe diferite perioade pentru a învăța oft mal multe lucruri din tainele științei agricole și zootehnice.
OH. BACIU

• Congresul al XII-lea al Partidului Comunist din Cehoslovacia șl-a încheiat la 8 decembrie lucrările, a- legînd în unanimitate pe noului Comitet Central al Cehoslovacia și ai Comisiei de Revizie și Control.Noul Comitet Central al Cehoslovacia a ales In prima sa Plenară, Prezidiul C.C. al P.C. din Cehoslovacia șl secretariatul. Antonin Novotny a fost reales în funcția de prlm-secretar al C.C. al P.C. din Cehoslovacia.• Prin cuvîntul rostit de Palmiro Togliatti în ședința din 8 decembrie,
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lucrările celui de-al X-lea Congres al Partidului Comunist din Italia au luat sfîrșlt Tot la 8 decembrie au avut loc alegerile organelor de conducere ale partidului. Palmiro Togliatti a fost reales secretar general al Partidului Comunist Italian.• Președintele R. P. F. Iugoslavia, Iosip Broz Tito și soția sa, Iovanka Broz, care îșl petrec concediul de odihnă In Uniunea Sovietică, au oferit la 8 decembrie un dejun în cinstea președintelui Consiliului de Miniștri al U.R.S.S., Nikita Hrușclov și a soției sale Nina Hrușciova. In timpul dejunului Iosip Broz Tito a în- mînat în dar lui Nikita Hrușclov, poporului sovietic, un album șl filme documentare despre ostașii sovietici care au căzut eroic în lupta comună pentru eliberarea Iugoslaviei de asupritorii hltleriști.• De curînd, aproximativ 10.000 de țărani vest-germanl din regiunea liineburg au participat la un miting de protest împotriva politicii față de țărănime a guvernului Adenauer. Participanțil la miting au cerut să se renunțe la reducerea prețurilor produselor agricole în cadrul Pieții Comune.• Ziarele londoneze, îniregistrind ecourile opiniei publice din Marea Britanie, arată că declarațiile făcute acum cîteva zile de Dean Acheson, fost secretar al Departamentului de stat american, în fața studenților A- cademiei militare West Point din S.U.A. — „au șocat și înfuriat poporul britanic". Este vorba de afirmațiile lui Acheson că „Anglia este istovită", că „rolul independent al Angliei pe plan internațional este epuizat", că „încercarea Marii Britanii de a Juca rolul unei puteri mondiale este pe punctul de a fi depășită".
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